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ABSTRAKT 

Název: Vliv pandemie Covid-19 na členskou základnu v českém florbalu 

Cíle: Základním cílem této práce je analyzovat konkrétní důsledky pandemie onemocnění 

Covid-19 na členskou základnu v českém florbalu. Dílčím cílem této práce je analyzovat vývoj 

v oblasti členské základny českého florbalu před propuknutím pandemie onemocnění Covid-

19 a následně v jejím průběhu. Hlavním úkolem výzkumné části bakalářské práce bude 

vyhodnotit míru dopadů pandemie Covid-19 na český florbal a jeho členskou základnu.  

Metody: Za účelem výzkumného šetření a naplnění výzkumných potřeb bakalářské práce byla 

zvolena metoda kvantitativního výzkumu s využitím dotazníkové metody pomocí 

elektronického dotazníku. Použité metody jsou detailněji popsány v podkapitole Metodika 

výzkumného šetření. 

Výsledky: Prostřednictvím zpracování této práce se podařilo potvrdit významnost dopadů 

pandemie onemocnění Covid-19 na český florbal, jeho fungování a samozřejmě také na 

samotnou členskou základnu českého florbalu. Z hlediska budoucnosti se nabízí například 

provedení obdobného empirického šetření s vedoucími florbalových týmů s určitým časovým 

odstupem, aby bylo možné vyhodnotit reálné dlouhodobé důsledky pandemie onemocnění 

Covid-19 pro český florbal a jeho fungování.  

Klíčová slova: florbal, hráč, covid, trénink, sport, pandemie 

  



 

 

ABSTRACT  

Title: The impact of the Covid-19 pandemic on the membership base in Czech floorball. 

Objectives: The basic objective of this work is to analyze the specific consequences of the 

Covid-19 pandemic on the membership base in Czech floorball. The partial goal of this work 

is to analyze the development of the membership base of Czech floorball before the outbreak 

of the Covid-19 pandemic and subsequently during it. The main task of the research of the 

bachelor thesis will be to evaluate the impact of the Covid-19 pandemic on Czech floorball and 

its membership base.  

Methods: In order to conduct a research investigation and filfill the research needs of the 

bechelor's thesis, a quantitative research method using a questionnaire method using an 

electronic questionnaire was chosen. The methods used are described in more detail in the 

Research Methodology subsection. 

Results: Through the processing of this work, it was possible to confirm the significance of the 

effects of the Covid-19 pandemic on Czech floorball, its functioning and, of course, also on the 

membership base of Czech floorball itself. From the point of view of the future, it is suggested, 

for example, to carry out a similar empirical investigation with leaders of floorball teams at a 

certain time interval, in order to be able to evaluate the real long-term consequences of the 

Covid-19 disease pandemic for Czech floorball and its functioning.  

Keywords: floorball, player, covid, training, sport, pandemic
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1 Úvod 

 

Florbal se stal v posledních desetiletích populární sportovní aktivitou po celém světě. Jeho 

význam v moderní lidské společnosti spočívá nejen v jeho přístupnosti a jednoduchosti, ale také 

ve schopnosti podporovat zdravý životní styl a sociální interakci mezi lidmi.  

Pandemie Covid-19, která zasáhla celý svět v roce 2020, měla významný dopad na všechny 

aspekty lidského života, včetně sportu. Restriktivní vládní opatření vedla k uzavření sportovišť 

a zrušení mnoha soutěží, což mělo přímý dopad na hráče a jejich tréninkový proces. 

V teoretické části bakalářské práce přibližuji význam a popularitu florbalu v moderní lidské 

společnosti. Vymezuji základní teoretická východiska vztahující se k tématu práce, ve 

stručnosti uvádím role sportovních aktivit v lidském životě. Zmiňuji otázku významu 

a popularity florbalu v moderní lidské společnosti, také činnost českého florbalu a jeho 

fungování. Zmíněna byla také otázka nemocnosti hráčů českého florbalu v pandemickém 

období. 

Pandemie se významně dotkla oblasti sportovních aktivit, včetně českého florbalu. Ve většině 

případů došlo k narušení tréninkového i soutěžního procesu. Tradiční teoretické zdroje 

poukazují na skutečnost, že pro český florbal představovala pandemie nesnadné období, během 

kterého byla výrazně omezena možnost hráčů účastnit se pravidelných tréninků a zápasů. 

Nemohla se konat mnohá utkání, což mělo za následek pokles hráčské aktivity a motivace. 

Hráči často chyběli na trénincích a zápasech kvůli vlastnímu onemocnění Covid-19 nebo kvůli 

karanténním opatřením. Tento stav vedl k poklesu fyzické kondice hráčů a ke snížení jejich 

celkové hráčské úrovně. 

Sociální izolace měla negativní vliv na morálku hráčů, kteří se nemohli věnovat své oblíbené 

sportovní aktivitě. Pokles morálky vedl k výraznému snížení motivace a mnozí hráči se rozhodli 

ukončit svou hráčskou kariéru ve florbalu. 

Následky pandemie Covid-19 jsou patrné až do současnosti. Zotavení z tohoto období bude 

vyžadovat čas a úsilí, a to jak ze strany hráčů, tak i ze strany trenérů a sportovních organizací. 

Do budoucna bude důležité zaměřit se na obnovu tréninkových procesů, podporu hráčů a 

posílení morálky, aby se český florbal mohl vrátit na úroveň před pandemií a dále se rozvíjet. 
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2 Teoretická část práce 

 

 V následující kapitole bakalářské práce budou vymezena základní teoretická východiska, která 

jsou s tématem této práce spojena. Pozornost proto bude věnována zejména otázce sportu a jeho 

role a funkce v životě člověka, poté bude podrobněji přiblížen také florbal jako jeden 

z populárních sportů. Pozornost bude zaměřena i na český florbal a jeho členskou základnu, 

u které bude představen také její základní vývoj. Následně se zaměříme i na průběh a konkrétní 

důsledky pandemie Covid-19 pro českou společnost a zejména pak na otázku dopadů této 

pandemie do oblasti českého florbalu a jeho členské základny. 

 

2.1 Sport a jeho místo v životě člověka 

Sport je pojmem, pod kterým jistě každý z nás ví, co si má představit. Odborníci tento pojem 

využívají pro označení v podstatě veškerých forem tělesné činnosti, která je uskutečňována 

proto, aby bylo díky ní možné projevení/zdokonalení tělesné i psychické kondice, rozvoj 

společenských vztahů nebo i dosažení výsledků ve sportovních soutěžích. Sport proto může být 

vnímán jednak jako soutěž a výkon (typické zejména v oblasti profesionálního sportu), jednak 

také jako prostředek zábavy, odpočinku a relaxace (Slepičková, 2005). Pink (2008) sport 

považuje za libovolnou aktivitu spojenou s fyzickou námahou, dovednostmi nebo motorickou 

koordinací, kdy součástí sportu jsou podle názoru autora ve většině případů prvky soutěživosti, 

existence určitých pravidel a vzorů chování. Kunz (2018, s. 18) charakterizuje sport 

následujícím způsobem: ,,Všechny formy fyzické aktivity, které přispívají k tělesné zdatnosti, 

duševní pohodě a společenské interakci.“ Jedná se tedy o dobrovolně vykonávanou aktivitu, 

která dokáže uspokojovat potřeby osob, které se jí účastní. Tyto osoby se mohou jejím 

prostřednictvím realizovat a nalézat v této aktivitě všestranné a hluboké prožitky. Kromě toho 

sport plní důležité úkoly i v rovině společnosti jako celku, proto jej někteří odborníci považují 

za významný sociálně-kulturní fenomén (Sekot, 2008). 

Jmenovat je možné obecně několik základních funkcí, které plní sport v rovině individuální 

i celospolečenské. Jedná se o prostředek relaxace a regenerace, opakovaně byly prokázány také 

pozitivní dopady sportu na úroveň fyzického i psychického zdraví. Díky sportu je možné 



12 

 

udržovat optimální tělesnou hmotnost, předcházet vzniku obezity a mnoha dalších závažných 

onemocnění a posilovat i psychickou kondici (Kunz, 2018). V rovině společnosti jako celku 

pak je možné považovat sport za prostředek kulturního, sociálního i ekonomického rozvoje. 

Podle názoru Sekota (2013) je sport taktéž nástrojem mezinárodní integrace, jde rovněž 

o prostředek pro vyjádření vlivu v politickém i ekonomickém prostředí. Vliv může mít sport 

například i na proces budování národní identity (viz.jgznh například organizace Sokol), a tím 

tedy také plnit funkci emancipačně-nacionální. Neopomenutelná je také komunální role sportu, 

kdy je možné sport vnímat také jako ústřední hodnotu nebo formu komunitního soužití (Sekot, 

2013). Sportovní průmysl přináší důležité ekonomické efekty coby specifické odvětví 

národního hospodářství, jeho podíl Novotný (2011) odhaduje ve výši 2 % celkového HDP ČR.  

V současnosti existuje pestrá škála různorodých sportů, které se navíc v čase stále vyvíjejí. 

Obecně mohou být sportovní aktivity vykonávány v organizované i neorganizované formě 

(Sekot, 2003). Sporty mohou být dále klasifikovány na základě různých hledisek, kam patří 

například období (letní/zimní), prostředí (venkovní/sálové), počet účastníků 

(individuální/kolektivní) nebo také důraz na sportovní výkon 

(rekreační/výkonnostní/vrcholový) (Slepičková, 2005). V současnosti je nadále využitelná 

klasifikace sportů podle psychologického hlediska pocházející z období první poloviny 80. let 

minulého století: 

• Senzoricko-koncentrační sporty (například biatlon, střelba, lukostřelba, jachting), 

• Funkčně-mobilizační sporty (například cyklistika, plavání, jízda na koni, kolečkové 

brusle), 

• Esteticko-koordinační sporty (například snowboarding, krasobruslení, gymnastika), 

• Rizikové sporty (například sjezdové lyžování, horolezectví, potápění),  

• Heuristicko-individuální sporty (například badminton, tenis, stolní tenis, box), 

• Heuristicko-kolektivní sporty (například fotbal, házená, volejbal) (Vaněk, 1984). 

V současnosti se tedy můžeme obecně setkat s mnoha různými sporty. Jedním z těchto sportů, 

které jsou v moderní společnosti poměrně značně oblíbené, je také florbal. Proto mu bude 

věnována následující podkapitola této práce. 
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2.2 Florbal a jeho popularita v současnosti 

Florbal představuje kolektivní halový sport, který se hraje na hřišti s rozměry 40x20 metrů, 

které je ohraničeno mantinely (Skružný, 2005). Tento sport se hraje s lehkým dutým plastovým 

míčkem, který musí mít certifikaci IFF, aby byl schválen k používání v soutěžních zápasech. 

Váha oficiálního florbalového míčku je přibližně 23 gramů, průměr 72 milimetrů a míček má 

celkem 26 děr.  Velmi důležitou součástí florbalového vybavení je také hůl, jejíž konkrétní typ 

je určen zejména s ohledem na specifika herního prostředí (hobby hráč/profesionál). Délka 

florbalové hole se odvíjí od výšky hráče, v současnosti je na trhu k dispozici pestrá škála 

florbalových holí i s ohledem na věk hráče (například i pro juniory/seniory) (Florbal4u.com, 

2024). Níže zobrazený obrázek prezentuje základní florbalové vybavení, tedy míček 

a florbalovou hůl. Důležitou součástí florbalové výstroje však je také odpovídající obuv, dres, 

ochranné brýle a další doplňky (nátepníky, čelenky atd.), v případě brankáře je důležité 

vybavení maskou, vestou, chrániči, důležitý je dres, rukavice a kalhoty. 

Obrázek 1 Florbalový míček a hůl 

 

Zdroj: Spravnahracka.cz, 2024 

Florbal je tedy sportem, který v posledních letech prochází značným rozmachem. Některé 

zdroje uvádějí, že během posledních třech desetiletí jeho popularita stále narůstá (Stuart, 2017). 

Cílem v případě tohoto sportu je, podobně jako je tomu u většiny ostatních míčových sportů, 

dostat míč do branky.  Podobně jako v hokeji tvoří jedno družstvo pět hráčů a brankář (Tervo, 

2014). Brankáři v případě florbalu však na rozdíl od hokeje žádnou hokejku používat nesmí, 

chytají pouze pomocí částí vlastního těla, které jsou chráněné brankářskou výstrojí. Tento sport 

původně vznikl v prostředí USA, ačkoliv je za jeho kolébku tradičně považováno Švédsko, 
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(Aro, 2019) které je také považováno za světovou velmoc, odkud se záhy tento sport rozšířil    i 

do sousedního Finska (Kysel, 2010). 

Dostupná data naznačují, že si florbal již nejméně jednou v životě zahrála více než polovina 

české populace (Ceskyflorbal.cz, 2024). Z hlediska počtu registrovaných hráčů přitom již naše 

země předčila Švýcarsko a počet hráčů a registrovaných týmů každoročně stoupá. V Česku je 

v oblasti florbalu zastřešující organizací právě organizace s názvem „Český florbal“, které bude 

věnována následující podkapitola bakalářské práce. Nejvyšší české florbalové soutěže jsou 

Superliga florbalu a Extraliga žen (Ceskyflorbal.cz, 2024). V Česku se kromě toho také koná 

několik významných mezinárodních turnajů, např. Czech Open a Prague Games v Praze, Brno 

Open Game v Brně a Ostrava cup v Ostravě. 

 

2.3 Český florbal a jeho činnost 

V následující podkapitole práce bude bližší pozornost zaměřena na Český florbal. Tento svaz 

tedy bude charakterizován a budou uvedeny i některé zajímavé statistiky týkající se jeho 

činnosti. Jak již bylo zmíněno, Český florbal je národním sportovním svazem, který se věnuje 

organizování aktivit v rámci florbalu v ČR, sídlí v Praze. Tento spolek přitom funguje na 

principu spolkových demokratických zásad. Jeho hlavním cílem a posláním je péče 

o komplexní rozvoj florbalu v naší zemi a společně s tím také jeho formování na všech stupních 

všestranných a rovnoprávných podmínek. Dalším cílem je také prostřednictvím činnosti ve 

florbalových oddílech směřovat mládež k pozitivním občanským postojům a zdravému 

způsobu života (Ceskyflorbal.cz, 2024). Ke vzniku Českého florbalu došlo v roce 1992, dřívější 

název byl Česká florbalová unie. Záhy po vzniku došlo k udělení členství v Mezinárodní 

florbalové federaci a v České unii sportu. V roce 1994 Česká florbalová unie pořádala 

historicky první ročník nejvyšší mužské soutěže v Česku, v roce následujícím byl uskutečněn 

historicky první ročník nejvyšší ženské soutěže. V roce 2005 byla unie přijata do Českého 

olympijského výboru. V roce 2017 došlo následně ke změně názvu svazu na Český florbal 

(Ceskyflorbal.cz, 2017). Český florbal zorganizoval několik mistrovství světa, kromě toho také 

uspořádal jedny z nejnavštěvovanějších florbalových utkání na světě. 

Nejvyšším orgánem Českého florbalu je valná hromada, která se schází pravidelně jednou ročně 

a skládá se ze 79 delegátů, z toho 70 delegátů je vyslaných krajskými valnými hromadami. 

Každý kraj je zastoupen v rámci valné hromady nejméně 3 delegáty, jejich celkový počet se 
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poměrově odvíjí od aktuálního počtu aktivních oddílů v daném kraji. Zbylých 9 delegátů jsou 

členové výkonného výboru a prezident Českého florbalu. Úkolem valné hromady je zejména 

projednávání výročních zpráv o stavu Českého florbalu a činnosti jednotlivých orgánů. Mezi 

její úkoly však patří také volba prezidenta, výkonného výboru, předsedů disciplinární 

a arbitrážní komise a dále pak také členů odvolací a revizní komise (Ceskyflorbal.cz, 2024). 

Řízení Českého florbalu je podobně, jako je tomu v případě dalších českých sportů, zajišťováno 

výkonným výborem, který je na dobu 4 let volen valnou hromadou. Výkonný výbor je složen 

z prezidenta a 8 členů. Každý člen výkonného výboru se obyčejně věnuje jedné dílčí odborné 

oblasti, která je vedena prostřednictvím odborné komise. Podobnou strukturou řízení se 

vyznačují také florbalové regiony, které disponují svými výkonnými výbory v čele s hejtmany. 

Členství ve výborech a komisích je založeno na principu dobrovolnosti. Rozhodnutí učiněná 

dílčími výbory a komisemi na různých úrovních jsou poté vykonávána profesionálními 

pracovníky sekretariátu. Ty volí a vede v jejich činnosti ředitel sekretariátu, případně daný 

vedoucí pracovník (Ceskyflorbal.cz, 2024). 

Za účelem rozvoje a řízení českého florbalu je velice důležité zajištění odpovídajícího 

financování Českého florbalu. To zahrnuje ve své podstatě několik základních zdrojů příjmu. 

Základní složky financování Českého florbalu prezentuje níže uvedený graf.  

Graf 1 Zdroje financování Českého florbalu 

 

Zdroj: Ceskyflorbal.cz, 2024 
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Jak ukazuje graf, mezi ústřední zdroje financování Českého florbalu v praxi náleží podpora 

státu, marketing a vlastní zdroje florbalového hnutí. Tyto vlastní zdroje zahrnují například 

licenční poplatky, startovné atd. Značnou část státní podpory využívá Český florbal na podporu 

florbalových oddílů (Ceskyflorbal.cz, 2024).  

 

2.4 Onemocnění Covid-19 a jeho průběh v ČR 

Onemocnění Covid-19 se začalo šířit již před koncem roku 2019 v oblasti Číny (Lu et al., 2020). 

Poté proniklo vlivem cestovního ruchu velmi rychle do celého světa, a tedy i do Evropy. Již na 

počátku března roku 2020 byly zaznamenány první případy nakažených osob v naší zemi 

(Koronavirus.mzcr.cz, 2020). Poté začala být obratem přijímána velmi restriktivní opatření za 

účelem zamezení masivního šíření onemocnění Covid-19 ve společnosti. Ke dni 12.3.2020 

byl vyhlášen nouzový stav, bylo zakázáno pořádání kulturních, sportovních a dalších akcí, také 

došlo k uzavření restaurační zařízení a maloobchodního prodeje (s určitými výjimkami). 

Následoval také zákaz volného pohybu osob na území celé ČR a také úplné uzavření hranic 

a zákaz vycestování mimo území ČR společně se zákazem prodeje ubytovacích služeb (Slabá, 

2022). 

Následně pak v obdobích, kdy se situace týkající se přírůstků nakažených osob významněji 

lepšila, docházelo opakovaně k rozvolňování přijatých opatření. Odezvou byly často opět 

bezprostřední významné nárůsty počtu nakažených osob, což opět vedlo k zavedení 

restriktivních opatření. Taková situace se ve své podstatě opakovala v průběhu doby trvání 

pandemie. Ke zrušení posledních opatření proti onemocnění Covid-19 v ČR došlo k počátku 

května roku 2022 (Ministerstvo zdravotnictví České republiky, 2022). 

Mezi důsledky pandemie v naší zemi patří skutečnost, že se za dobu její trvání více než třetina 

populace České republiky nejméně jednou nakazila onemocněním Covid-19, celkem bylo za 

účelem detekce tohoto onemocnění provedeno více než 50 milionů testů. Na onemocnění 

Covid-19 v naší zemi zemřelo během let 2020 a 2021 více než 38 tisíc osob a zaznamenáno 

bylo také více než 17 milionů vykázaných očkování proti tomuto onemocnění (Ministerstvo 

zdravotnictví České republiky, 2022). Vlivem restriktivních vládních opatření měla tato 

pandemie také zásadní dopady na ekonomiku naší země. Negativně bylo poznamenáno zejména 

odvětví cestovního ruchu, s ním spojené služby, ale také i doprava nebo průmysl (Czech 

tourism, 2021). Ztráty jednotlivých odvětví byly alespoň částečně nahrazeny finančními 
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kompenzacemi poskytovanými vládou naší země, přesto však byly zaznamenány velmi zásadní 

dopady.  

 

2.5 Vliv onemocnění Covid-19 na český florbal 

V následující podkapitole bakalářské práce bude rozebrán vliv onemocnění Covid-19 na český 

florbal. Jak již bylo popsáno, toto onemocnění mělo velmi zásadní dopady. Popsány budou 

zejména konkrétní projevy pandemie onemocnění Covid-19 v rovině členské základny 

Českého florbalu, kde byly zaznamenány také mnohé změny spojené s pandemií tohoto 

onemocnění v naší zemi. Toto onemocnění také změnilo podobu tréninkového procesu 

v českém florbalu a projevila se také zvýšená nemocnost hráčů florbalu. Proto bude smyslem 

této podkapitoly práce poukázat na tyto významné dopady a změny, které do českého florbalu 

vnesla právě pandemie onemocnění Covid-19. 

 

2.5.1 Vliv onemocnění Covid-19 na členskou základnu v Českém florbalu 

V následující podkapitole této práce bude rozebrána otázka vlivu onemocnění Covid-19 na 

členskou základnu v Českém florbalu. Nejprve je však vhodné přiblížit obecná pravidla, která 

byla v oblasti florbalu přijata v reakci na stanovená vládní opatření za účelem zamezení šíření 

onemocnění Covid-19 v české společnosti. Tato konkrétní pravidla a principy byly přijaty pro 

sezónu 2021/2022 ze strany Výkonného výboru Českého florbalu. Stanoveny byly následující 

základní principy v případě omezení počtu účastníků na hromadných akcích: 

• Do 50 osob: pakliže vládní nařízení omezuje počet účastníků na hromadných akcích na 

50, pak nelze pořádat florbalová utkání na žádné ligové či věkové úrovni. 

• Do 100 osob: v případě omezení počtu účastníků na hromadných akcích na 100 budou 

zavedena opatření, aby bylo možné pořádat utkání i se sníženým počtem účastníků. 

Hrané soutěže v takovém případě mají být celostátní a soutěže mládeže nad 12 let. 

Naopak přerušeny budou v takovém případě soutěže regionální a soutěže mládeže do 

12 let. 

• Nad 100 osob: v takovém případě je možné pořádat utkání na všech úrovních 

(Ceskyflorbal.cz, 2021). 
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Také byla stanovena určitá pravidla týkající se povinnosti testování pro potřeby účasti na 

utkáních. V rámci českého florbalu byla v tomto směru stanovena pravidla, že bude vládou 

nařízeno povinné testování (včetně testování mládeže jako ve školách), budou soutěže Českého 

florbalu hrané v plném rozsahu za vládou stanovených podmínek. Pro očkované hráče přitom 

tato povinnost odpadla, proto tito hráči nebyli omezeni ve sportovní činnosti tréninkové ani 

soutěžní. Obecně se přitom Český florbal v průběhu pandemie Covid-19 všemi možnými 

způsoby snažil reagovat na vládní opatření a všestranně podpořit sportování mládeže dle vývoje 

pandemické situace (Ceskyflorbal.cz, 2021).  

Taktéž byla stanovena určitá pravidla týkající se nařizování karantény ve florbalu. Pro její 

nařízení musela být stanovena závažná překážka účasti v utkání a důvod k odložení, kam 

patřilo: 

• rozhodnutí příslušné Krajské hygienické stanice (izolace celého týmu), 

• v karanténě či izolaci je nejméně 9 hráčů z aktuální soupisky týmů Livesport Superligy, 

Extraligy žen nebo 1. ligy mužů, 

• v karanténě či izolaci je polovina hráčů aktuální soupisky družstva, 

• nejméně dva hráči jsou v karanténě/izolaci kvůli účasti na reprezentační akci 

(Ceskyflorbal.cz, 2021). 

V takovém případě byla nařízena karanténa. Pro týmy přitom byla v tomto směru stanovena 

povinnost oznámit tuto překážku do 60 minut od jejího zjištění řídícímu orgánu a do tří dnů 

učinit dohodu na náhradní termín utkání. Karanténní opatření přitom měla být pominuta tehdy, 

jakmile klesl počet hráčů v karanténě/izolaci pod hranici opravňující k odložení utkání. Pakliže 

byly v karanténě oba týmy hrající vzájemnou sérii nadstavbové části a nebylo možné (i za 

použití ochranné lhůty) sérii dohrát, rozhodovalo o postupujícím do další fáze postavení 

v základní části (Ceskyflorbal.cz, 2021). 

Stanoveny také byly příslušné obecné podmínky vztahující se na účastníky vstupující do haly 

při utkání nebo turnaji. Pro osoby mladší 12 nebyly stanoveny podmínky týkající se 

prokazování bezinfekčnosti při vstupu do haly. Naopak osoby ve věku nad 12 let, které 

vstupovaly do haly při utkání či turnaji, musely splňovat jednu z následujících podmínek: 

• Absolvování očkování proti onemocnění Covid-19, kdy současně od ukončení 

očkovacího schématu uplynulo nejméně 14 dní, 
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• Osoba prodělala onemocnění covid-19, uplynula u ní doba izolace a od prvního 

pozitivního testu na přítomnost antigenu viru SARS-CoV-2 neuplynulo více než 180 

dní; 

• Některé skupiny osob byly oprávněny do haly vstupovat v případě, že absolvovaly 

nejdéle před 72 hodinami RT-PCR test s negativním výsledkem (u účastníků utkání, 

spadajících do níže uvedených skupin je platnost RT-PCR testů prodloužena na 7 dní). 

Možnost prokázat se RT-PCR testem se vztahovala pouze na osoby ve věku do 18 let, 

dále pak osoby se zahájeným (avšak neukončeným) očkováním, případně pak osoby, 

které nebylo možné ze zdravotních důvodů prokazatelně očkovat (Ceskyflorbal.cz, 

2021) 

Silná a stabilní členská základna je pro Český florbal velice důležitá. To si tento svaz velmi 

dobře uvědomuje, jelikož je to právě široká členská základna, co je obecně považováno za jednu 

z největších předností florbalu jako sportu a současně také za nutný předpokladem jeho dalšího 

kvalitativního rozvoje i do budoucna. Cílem tohoto svazu je proto mimo jiné další budování 

a posilování aktivní/soutěžní členské základny, důležité však je také rozšiřování členské 

základny i mimo aktivní soutěžní florbal, což je spojeno se systematickým posilováním sféry 

vlivu na úrovni ekonomické (potenciál nových partnerů, dotační politika atd.) i politické 

(nastavování dotačních pravidel na komunální či krajské úrovni, stavba chybějící infrastruktury 

atd.). Český florbal považuje za velmi důležité ve své činnosti zajištění kontinuálního růst 

členské základny napříč jednotlivými věkovými kategoriemi, a tedy i napříč vyššími věkovými 

kategoriemi. Obecně je za velký problém a úskalí moderního florbalu považována otázka 

udržení dětských hráčů ve florbalu až do dospělých kategorií (Ceskyflorbal.cz, 2021). 

Členská základna Českého florbalu se v průběhu času mění a k určitým změnám došlo také 

v souvislosti s pandemií onemocnění Covid-19. Pokud jde o období před pandemií onemocnění 

Covid-19, tak počet členů Českého florbalu meziročně poměrně stabilně narůstal. Ke konci 

roku 2018 čítala členská základna Českého florbalu celkem 70 009 členů. O rok později, a tedy 

ke konci roku 2019, pak zahrnovala členská základna Českého florbalu již celkem 75 737 členů 

(2514 družstev). To představuje meziroční nárůst počtu členů Českého florbalu o celých 8 %.  

Aktuálně je podle získaných dat (k 31.12. 2023) členem Českého florbalu přes 77 tisíc osob, 

celkem 2,5 tisíce týmů v devíti věkových kategoriích shodných pro muže i ženy hraje téměř 

400 soutěží až v 9 úrovních. V poslední sezoně se odehrálo přes 35 tisíc zápasů, v průměru přes 
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1 tisíc každý herní víkend. Český florbal přitom také již v minulosti uspořádal některá utkání, 

u kterých byla zaznamenána rekordní divácká návštěvnost.  

Určité informace vypovídající o dopadech pandemie onemocnění Covid-19 na český florbal 

vyplývají také z vývoje v oblasti počtu týmů v soutěžích Českého florbalu. Níže zobrazený graf 

proto prezentuje vývoj počtu týmů v soutěžích Českého florbalu mezi sezónami 1993/1994 až 

2023/2024. 
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Graf 2 Počet týmů v soutěžích Českého florbalu  

 

Zdroj: Ceskyflorbal.cz, 2024 

Graf jasně ukazuje, že až do sezóny 2021/2022 počet týmů v soutěžích Českého florbalu v čase 

narůstal. Za celé sledované období byla tato sezóna historicky první, kdy došlo naopak 

k poklesu počtu týmů v soutěžích Českého florbalu. Ještě před pandemií onemocnění Covid-

19, a tedy v sezóně 2018/2019, bylo v soutěžích Českého florbalu zaznamenáno celkem na 

2355 týmů. V sezóně následující, a tedy v sezoně 2019/2020, pak již bylo celkem 2459 týmů 

v soutěžích Českého florbalu. V sezóně 2020/2021, která již byla poznamenána významněji 

dopady onemocnění Covid-19, se jednalo o celkem 2519 týmů v soutěžích Českého florbalu. 

V sezóně 2021/2022 pak za sledované období došlo historicky poprvé ke snížení počtu týmů 

v soutěžích Českého florbalu, kdy tento počet poklesl na 2453, a tedy téměř totožný počet, jako 

tomu bylo v sezóně 2019/2020. V sezóně následující (2022/2023) se pak naopak opět tento 

počet týmů mírně zvýšil, a to na 2489. 

2.5.2 Vliv onemocnění Covid-19 na tréninkový proces  

Ve srovnání se stavem před pandemií Covid-19 byly v jejím průběhu zaznamenány významné 

dopady také do oblasti tréninkového procesu hráčů. Běžný tréninkový proces představuje 

propracovaný progresivní plán, kdy jsou pravidelné tréninkové jednotky adekvátně rozděleny 

do pracovních dnů. O víkendech se následně konají ligová utkání. Tréninky jsou navíc u hráčů 

doplňovány o kondiční cvičení. Před pandemií Covid-19 samozřejmě v rovině tréninků 

nepanovala žádná omezení a tréninky se konaly pravidelně a narušena nebyla ani oblast 

komunikace a spolupráce panující mezi trenéry a hráči. 

Pandemie Covid-19 však do této oblasti přinesla mnoho významných změn. Po jejím počátku 

byly hromadné sportovní aktivity zcela zrušeny, postupně byly zavedeny určité alternativní 
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způsoby, které však nebyly schopné původní stav zcela nahradit. Jednalo se například 

o trénování prostřednictvím webkamer, zavedeny byly individuální tréninky. Postupně 

společně s rozvolňováním přijatých vládních nařízení byly zavedeny tréninky ve skupinkách 

menšího počtu osob, které měly spíše kondiční charakter. Komunikace a spolupráce byla 

v tomto období složitější, jelikož samozřejmě mnoha hráčům takový stav nevyhovoval 

a neadaptovali se na něj dobře. Trenéři měli problém s motivací a vhodnou volbou tréninků, 

nicméně obecně hráči přistupovali k povinnostem obvykle zodpovědně. Přesto se zde však 

našly výjimky v případě hráčů, kteří se situací nesouhlasili a protestovali proti ní. U některých 

hráčů navíc panoval problém také v rovině toho, že se sami potýkali delší dobu s onemocněním 

Covid-19. 

Vládní nařízení samozřejmě významně poznamenala také samotný tréninkový proces ve 

florbalu. Zatímco v roce 2020 představovala pandemie onemocnění Covid-19 novou 

a neočekávanou situaci, na kterou bylo nutné operativně reagovat a která významně florbal 

zasáhla (dohrány byly pouze profesionální soutěže, a to za velmi přísných pravidel), pro rok 

2021 byla již stanovena jasná pravidla, kterými se měl Český florbal řídit. Proto pro soutěžní 

sezónu 2021/2022 byla stanovena také pravidla týkající se sportování organizovaného za 

účelem účasti v soutěžích organizovaných Českým florbalem (tréninky) (Ceskyflorbal.cz, 

2022). 

Stanoveno bylo pravidlo, že trénovat lze v neměnném kolektivu bez nutnosti testování. Pro 

účast osob na trénincích v rámci neměnného kolektivu již proto v sezoně 2021/2022 nebylo 

nutné dokládat splnění jedné z podmínek o bezinfekčnosti, které byly stanoveny jako obecné 

podmínky pro vstup na halu při utkání či turnaji. Pro jednotlivé oddíly byla stanovena povinnost 

vést evidenci účastníků tréninku se jménem, příjmením a kontaktním údajem každého 

účastníka, která měla být uchovávána nejméně 30 dní po tréninku pro případné epidemiologické 

šetření. Nadále přitom v Českém florbalu platila povinnost prokázat splnění jedné z podmínek 

o bezinfekčnosti pro možnost účastnit se utkání či turnaje (Ceskyflorbal.cz, 2022). 

Po zrušení opatření proti onemocnění Covid-19 se následně situace v rovině tréninkového 

procesu navrátila poměrně rychle do běžného stavu. Tréninkový proces opět probíhal na 

principech, kterými se řídil před pandemií onemocnění Covid-19, hráči se jej již mohou účastnit 

bez omezení. Nicméně negativním důsledkem je, že někteří hráči byli vládními opatřeními 

ovlivněni natolik, že je to vedlo k rozhodnutí přestat se florbalu věnovat. Díky tomu jsou 

v rovině českého florbalu do určité míry změny, které přinesla pandemie Covid-19, 

pozorovatelné i v současnosti. 
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2.5.3 Problematika nemocnosti hráčů českého florbalu v průběhu pandemie 

onemocnění Covid-19 

Zdraví samozřejmě sehrává v případě hráčů florbalu velmi důležitou roli. Proto je také pro 

sportovce účastnící se v naší zemi organizovaných soutěží stanovena povinnost absolvovat 

každoroční preventivní lékařskou prohlídku. Nicméně také český florbal, se v průběhu 

pandemie onemocnění Covid-19 potýkal s problémy v podobě nemocnosti hráčů florbalu. 

Například již v roce 2020 pandemie tohoto onemocnění zasáhla krátce před začátkem 

nejvyšších ligových soutěží poměrně masivně český florbal. Svá utkání byly vlivem 

nemocnosti hráčů nuceny odložit celky Kladna a Pardubic, k utkání kromě toho také vůbec 

nenastoupily florbalistky Bulldogs Brno. Následně byl také předčasně ukončen sraz 

reprezentace juniorů, jelikož byla přítomnost tohoto onemocnění pozitivně identifikována 

u jednoho ze členů trenérského týmu (Florbal.cz, 2020). 

Nicméně případů nákazy onemocněním Covid-19 se v průběhu této pandemie pochopitelně 

objevilo ve florbalových týmech více. V některých případech byla hráčům týmů také nařízena 

Krajskými hygienickými stanicemi z důvodu kontaktu s nakaženými osobami preventivní 

karanténa. Naopak hráči, kterým tato karanténa nařízena nebyla, se mohli věnovat společnému 

tréninku dle běžných pravidel. Přesto však český florbal také vládní pravidla týkající prevence 

šíření onemocnění Covid-19 společně se zvýšenou nemocností hráčů významně zasáhla. 

Opakovaně docházelo také k rušení soustředění, nařizování karantén a rušení soutěžních utkání 

(iDnes.cz, 2020). To mělo významný dopad na fungování českého florbalu a možnost pořádání 

utkání i na chod tréninkového procesu. 
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3 Cíle, úkoly práce a hypotézy 

 

Jak již bylo zmíněno v úvodu této práce, bakalářská práce je zaměřena na otázku dopadů 

pandemie onemocnění Covid-19 mezi roky 2020 až 2021 na český florbal a zejména pak jeho 

členskou základnu. Základním cílem této práce je analyzovat konkrétní důsledky pandemie 

onemocnění Covid-19 na členskou základnu v českém florbalu. Dílčím cílem této práce je 

analyzovat vývoj v oblasti členské základny českého florbalu před propuknutím pandemie 

onemocnění Covid-19 a následně v jejím průběhu. 

Výzkumná část této bakalářské práce se tedy bude věnovat vyhodnocení míry dopadů pandemie 

onemocnění Covid-19 na český florbal a zejména pak na jeho členskou základnu. Hlavním 

úkolem proto bude na základě dat získaných dotazníkovým šetřením tyto dopady vyhodnotit 

a popsat společně s tím také změny v členském základně způsobené pandemií onemocnění 

Covid-19 ve srovnání se stavem, který v této oblasti panoval před propuknutím pandemie 

Covid-19. Úkolem bude také posoudit dopad pandemie onemocnění Covid-19 na tréninkový 

proces ve florbalu a zmínit se také o otázce nemocnosti hráčů v průběhu pandemie onemocnění 

Covid-19. Díky tomu bude možné adekvátně posoudit míru závažnosti dopadů pandemie 

onemocnění Covid-19 na český florbal a jeho fungování a běžný chod. 

Za účelem dosažení cíle této práce byly vymezeny následující pracovní hypotézy: 

• H1: V průběhu pandemie Covid-19 onemocněla tímto onemocněním nejméně třetina 

florbalového družstva. 

• H2: Členská základna Českého florbalu se vlivem pandemie Covid-19 snížila nejméně 

o jednu třetinu. 

• H3: Tréninky českého florbalu byly v průběhu pandemie Covid-19 zcela zrušeny. 

Odpovědi na stanovené pracovní hypotézy budou hledány prostřednictvím dat získaných 

dotazníkovým šetřením mezi vybraným vzorkem respondentů. Poté, co tedy budou získaná data 

interpretována, bude provedeno také vyhodnocení stanovených pracovních hypotéz. Dojde tedy 

k jejich potvrzení, nebo naopak vyvrácení. 
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4 Praktická část 

 

V následující praktické části této bakalářské práce budou vyhodnoceny výsledky výzkumného 

šetření, které bylo uskutečněno s příslušnými respondenty z řad vedoucích florbalových týmů 

působících v rámci českého florbalu. Nejprve bude představena metodika užitá za účelem 

zpracování výzkumného šetření, poté bude představen způsob sběru dat, výzkumný soubor 

respondentů a způsob analýzy získaných dat. Následně bude provedeno detailní vyhodnocení 

samotných výsledků, které byly v rámci tohoto výzkumného šetření získány.  

 

4.1 Metodika výzkumného šetření 

 

V této podkapitole bakalářské práce bude detailně představena metodika, která byla zvolena za 

účelem realizace výzkumného šetření a naplnění výzkumných potřeb této bakalářské práce. 

Vzhledem k tomu, že bylo potřeba získat odpovědi od poměrně velkého počtu respondentů, 

bylo rozhodnuto o využití kvantitativního výzkumu. Tento typ výzkumu se zaměřuje obecně na 

získávání dat týkajících se četnosti výskytu určitého jevu. Proto je základem pro realizaci tohoto 

výzkumu a získání spolehlivých dat důležitým předpokladem zajištění dostatečně velkého 

výzkumného vzorku (Hendl, 2023). Jak uvádí Tahal (2022), kvantitativní výzkum má obecně 

zejména přinášet odpověď na otázku ,,Kolik?“, což vede k tomu, že výsledky následně 

informují o zastoupení určitého sledovaného jevu nebo názoru v cílové populaci. To je následně 

znázorněno prostřednictvím absolutní četnosti, případně pak častěji ve formě relativní četnosti 

(vyjádření v %). Obecně jsou tedy data získaná prostřednictvím kvantitativního výzkumu vždy 

v měřitelných jednotkách a také je důležitá, aby byla následně tato získaná data srovnatelná 

(Kozel, 2006). To je ostatně protikladem ve srovnání s kvalitativním výzkumem, který se 

nezabývá měřitelnými daty, ale odpovídá daleko spíše na otázku ,,Proč?‘‘ Proto by kvalitativní 

typ výzkumu byl vhodný spíše v situacích, kdy toho o zkoumaném tématu není mnoho známo, 

proto je žádoucí dané téma hlouběji pochopit (Hendl, 2023). 

V rámci kvantitativního výzkumu jsem se rozhodl pro využití dotazníkové metody, což je 

metoda určená pro deklarování názorů a postojů respondentů prostřednictvím jejich formálního 

dotazování odpovídáním na otázky položené v dotazníku (Tahal, 2022). Dotazníková metoda 
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se vyznačuje zejména tím, že v jejím rámci dotazující odpovídají na předtištěný soubor otázek, 

na které následně respondenti písemně odpovídají. Důležité je, aby součástí dotazníku byly také 

instrukce pro správné vyplnění dotazníku a také pro seznámení respondenta se smyslem a cílem 

celé této výzkumné akce. Součástí dotazníku přitom obecně mohou být otázky uzavřené, 

otevřené, polootevřené nebo také takzvané otázky projekční. Obecně je přitom možné podle 

názoru Soukupa (2018) považovat dotazníkové šetření za standardizovanou a formalizovanou 

techniku, která vede k získání unifikovaných empirických dat od velkého počtu respondentů. 

Základem pro kvalitní dotazníkové šetření je přitom formulování teorie, která je následně 

prostřednictvím tohoto empirického výzkumu testována. Výhodou dotazníkové metody je její 

jednoduchost, možnost jejího velmi všestranné využití a také finanční i časová nenáročnost 

i možnost poměrně jednoduchého zpracování dat za účelem jejich dalšího využití (Barták, 

2023). 

Dotazníková metoda je tedy podle stanoviska Sedlákové (2015) vysoce standardizovanou 

metodou, která se vyznačuje poměrně vysokou spolehlivostí, pokud jsou splněny základní 

podmínky pro realizaci kvalitního výzkumného šetření. Prostřednictvím dotazníkové metody 

je tedy podle názoru autorky možné v praktické rovině zjišťovat verbálně vyjádření názory, 

postoje a pocity, které vědomě respondenti poskytují. Dotazník tedy primárně zkoumá pohled 

respondentů na sociální realitu, způsob uvažování o ní, postoj k ní a také to, co si sami 

respondenti myslí o svém jednání. S ohledem na vysokou míru standardizace navíc není podle 

Sedlákové (2015) nutné specifické dovysvětlování otázek respondentům. Současně však jsou 

s dotazníkovou metodou spojeny také i určité nevýhody, mezi které patří zejména základní 

východisko této metody, kterým je předpoklad, že respondenti odpovídají standardizovaně na 

standardizované otázky, kterým rozumí shodně všichni respondenti tak, jak to zamýšlel 

výzkumník.  Také nemusí být dotazníkové šetření vhodné pro zkoumání témat, která jsou 

osobní nebo citlivá. Navzdory tomu však je možné tuto metodu považovat za velmi vhodnou 

pro zkoumání pestré škály různorodých témat, kromě toho je možné jejím prostřednictvím 

oslovit velký vzorek respondentů. 

Rozhodl jsem se pro využití elektronického dotazníku, aby bylo možné oslovit tímto způsobem 

co největší počet respondentů a získat odpovědi od dostatečně velkého výzkumného vzorku 

respondentů. Tento dotazník byl vytvořen prostřednictvím webového portálu Survio.com, který 

je určen pro generování elektronických dotazníkových šetření. Nejprve bylo nezbytné sestavit 

odpovídající dotazník, který bude odpovídat výzkumným potřebám této bakalářské práce. Tento 

dotazník obsahuje celkem 15 otázek, které jsou uvedeny v přílohové části této práce. Záměrem 
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bylo mimo jiné to, aby dotazník nebyl nadměrně dlouhý, jelikož by to mohlo respondenty 

odrazovat od jeho dokončení. Proto bylo důležité sestavit takový dotazník, který bude mít 

optimální počet otázek, přičemž současně umožní naplnění stanoveného výzkumného cíle této 

bakalářské práce. 

Dotazník se skládá z úvodu a jádra dotazníku. Úvod obsahuje v souladu s metodikou správného 

dotazníkového šetření základní instrukce týkající se účelu dotazníku a způsobu zachování 

anonymity a také způsobu správného vyplňování dotazníku. Poté následují otázky představující 

jádro dotazníku. Tyto otázky jsou zaměřeny konkrétně na zkušenosti respondentů s důsledky 

pandemie onemocnění Covid-19 pro tréninkový proces českého florbalu, konkrétní oblasti 

dopadů této pandemie na český florbal a jeho fungování, nemocnost hráčů florbalu, vliv 

pandemie Covid-19 na morálku a motivaci hráčů florbalu a dále také na projevy opatření 

přijatých vládou za účelem eliminace šíření onemocnění Covid-19 v oblasti florbalu. Také jsem 

se dotazoval na přetrvávání dopadů pandemie onemocnění Covid-19 do současnosti. Součástí 

dotazníku jsou otázky uzavřené i otevřené. Přestože vyhodnocování otázek uzavřených je 

zřetelně jednodušší v porovnání s otázkami polouzavřenými nebo otevřenými, v některých 

případech jsem vnímal jako potřebné zařadit do dotazníku otázku otevřenou, abych díky tomu 

poskytl respondentům možnost zformulovat odpověď, která bude skutečně korespondovat 

s reálným názorem respondenta. Takové otázky byly následně vyhodnocovány ve slovní 

podobě a bylo poukázáno na nejčastější odpovědi, které respondenti v rámci otevřené otázky 

uvedli. 

Na tomto místě je vhodné také připomenout základní i vedlejší cíl, který byl v rámci tohoto 

výzkumného šetření sledován. Tyto cíle přitom byly již vymezeny společně s pracovními 

hypotézami v předchozí kapitole této bakalářské práce. Základním cílem výzkumného šetření 

pro tuto bakalářskou práci je tedy analyzovat konkrétní důsledky pandemie onemocnění Covid-

19 na členskou základnu v českém florbalu. Dílčím cílem této práce je analyzovat vývoj 

v oblasti členské základny českého florbalu před propuknutím pandemie onemocnění Covid-

19 a následně v jejím průběhu. 
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4.2 Sběr dat 

 

Jak již bylo zmíněno, pro získání dat byl zvolen elektronický dotazník. Sběr dat proběhl 

v květnu roku 2024. Díky tomu, že byl dotazník připraven v elektronické podobě 

prostřednictvím webového portálu Survio.com, bylo možné získat další cenné informace 

týkající se způsobu vyplňování tohoto dotazníku ze strany respondentů. Respondenti byli na 

tento dotazník upozorněni a byli požádáni o spolupráci na šetření pro tuto bakalářskou práci. 

Celkem podle získaných dat navštívilo dotazník 219 respondentů, nicméně plně byl dotazník 

dokončen v konečném důsledku pouze 86 respondenty. To ukazuje na úspěšnost vyplnění 

dotazníku ve výši pouze 39 %, což je poměrně nízký výsledek. Tato nízká úspěšnost může být 

způsobena nízkou ochotou dotazujících vyjádřit se k danému tématu, případně pak jejich 

nízkou motivací věnovat čas vyplnění dotazníku.  Přesto však je možné považovat tento počet 

respondentů za dostačující pro získání dat a naplnění výzkumného cíle této bakalářské práce. 

V dotazníkovém šetření se přitom neobjevily žádné chybně vyplněné dotazníky, které by bylo 

nutné následně v rámci vyhodnocování dat vyřadit, všichni respondenti navíc zodpověděli 

veškeré otázky, které jim byly položeny. 

Všichni respondenti přitom podle zjištěných dat dotazník otevřeli prostřednictvím přímého 

odkazu, v naprosté většině případů nepřekročila doba vyplňování dotazníku 5 minut (81 %),  

17 % respondentů dotazník vyplňovalo 5 až 10 minut a 1 % respondentů strávilo vyplňováním 

dotazníku 10 až 30 minut. To koresponduje s předpokladem ohledně toho, že většina 

respondentů nestráví vyplňováním dotazníku více než 5 minut svého času. 

 

4.3 Popis výzkumného souboru 

 

Respondenty výzkumného šetření se stali vedoucí jednotlivých týmů působících v rámci 

českého florbalu. Tato skupina respondentů byla vybrána zejména z toho důvodu, že se jedná 

o osoby, které mají s tématem praktické zkušenosti, jelikož působili na pozici vedoucích týmů 

již v období pandemie onemocnění Covid-19 v naší zemi. Díky tomu byli tito respondenti 

schopni poskytnout vypovídající a cenná data vztahující se k tématu, kterým se tato bakalářská 

práce zabývá. V rámci českého florbalu je v současnosti zapojeno mnoho florbalových týmů, 
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proto bylo zřejmé, že bude moci být osloven dostatečně velký výzkumný vzorek respondentů 

za účelem naplnění výzkumného cíle této bakalářské práce. 

Jak již bylo výše v textu této práce zmíněno, celkem byly získány odpovědi od 86 respondentů, 

kteří plně vyplnili a dokončili dotazník, který byl připraven. Vzhledem k tomu, že nebylo 

s ohledem na výzkumný cíl této bakalářské práce potřebné zjišťovat bližší identifikační data 

týkající se výzkumného vzorku dotazovaných (například pohlaví, věk, vzdělání atd.), nebyly 

součástí připraveného dotazníku identifikační otázky, díky kterým by byla tato data zjišťována.  

 

4.4  Analýza dat 

 

Po získání dostatečného počtu odpovědí respondentů bylo přistoupeno ke zpracování a analýze 

získaných dat. Jak již bylo zmíněno, zpracování dat bylo významně zjednodušeno díky využití 

elektronického dotazníku, který poskytuje přehledná data a další doplňující informace 

o způsobu vyplňování dotazníku nebo například také statistiky návštěvnosti dotazníku. 

Zpracování dat bylo založeno primárně na uspořádání výsledků a jejich analýze, okomentování 

a doplnění souvisejícími slovními komentáři. Záměrem je zejména poukázat na důležité 

informace, které byly získány prostřednictvím tohoto dotazníkového šetření a vyzdvihnout data 

směřující k naplnění výzkumného cíle této bakalářské práce. 

Na základě dat získaných dotazníkovým šetřením by mělo být umožněno rovněž nalezení 

odpovědí na stanovené pracovní hypotézy, které byly uvedeny v kapitole 3 této bakalářské 

práce. Tato data by měla umožnit posoudit konkrétní reálné dopady pandemie onemocnění 

Covid-19 na tréninkový proces ve florbalu a také důsledky této pandemie na nemocnost hráčů 

v průběhu pandemie onemocnění Covid-19. Díky tomu budu mít možnost adekvátně posoudit 

míru závažnosti dopadů pandemie onemocnění Covid-19 na český florbal a jeho fungování 

a běžný chod. V rámci následující podkapitoly této bakalářské práce budou interpretovány 

konkrétní výsledky výzkumného šetření, které byly získány prostřednictvím dotazníkového 

šetření. Jak již bylo výše v textu této práce zmíněno, vyhodnocení výsledků dotazníkového 

šetření bude provedeno ve formě slovních komentářů, které budou pro zvýšení přehlednosti 

a názornosti doplněny také o související grafické výstupy. Vyhodnocení a ověření stanovených 

hypotéz bude součástí kapitoly 5 této bakalářské práce.  
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4.5 Výsledky výzkumného šetření 

 

V rámci této podkapitoly bude provedena interpretace výsledků provedeného dotazníkového 

šetření. Jak již bylo zmíněno, jednotlivé výsledky budou přehledně interpretovány a pro zvýšení 

názornosti doplněny o související grafické výstupy. První otázkou dotazníku bylo, zda mezi 

roky 2020 a 2021 v souvislosti s pandemií onemocnění Covid-19 respondenti v tomto období 

zaznamenali významné dopady na český florbal a jeho fungování. Obecně přitom byly dopady 

pandemie onemocnění Covid-19 na celou lidskou společnost a jednotlivé oblasti jejího života 

velmi zásadního charakteru. Pandemie negativně ovlivnila nejen celou národní ekonomiku, ale 

i zdravotnictví nebo oblast sociálních vztahů. Ve sportu se samozřejmě negativní důsledky 

pandemie tohoto onemocnění také projevily, jelikož zde po poměrně dlouhou dobu platila 

různorodá omezení a bylo nutné vyhovět mnoha restriktivním vládním opatřením přijatým za 

účelem zamezení šíření tohoto onemocnění ve společnosti. Lze proto očekávat, že se tato 

pandemie projevila také v prostředí českého florbalu a ovlivnila jeho celkové fungování 

a tréninkový proces hráčů a samozřejmě i soutěžní utkání. Výsledky prezentuje přehledně níže 

uvedený graf 3. 

Graf 3 Dopad pandemie Covid-19 na český florbal 

 

Zdroj: Vlastní zpracování 

Podle grafu 3 tedy celkem 78 % oslovených respondentů kladně odpovědělo na otázku, zda 

podle jejich zkušeností měla pandemie onemocnění Covid-19 významné dopady na český 

florbal a jeho fungování (63 % rozhodně ano, 15 % spíše ano). To jasně ukazuje významnost 

63%
15%

19%
3%

rozhodně ano spíše ano spíše ne rozhodně ne
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důsledků pandemického období na oblast florbalu. Pouze zhruba pětina oslovených 

respondentů v rámci této otázky uvedla, že podle jejich názoru a zkušeností naopak pandemické 

období významněji český florbal neovlivnilo (19 % spíše ne, 3 % rozhodně ne). Tento výsledek 

jasně ukazuje na významnost dopadů pandemie onemocnění Covid-19 na oblast florbalu, 

jelikož tyto důsledky jasně uznávají i oslovení respondenti. Výsledek přitom není žádným 

překvapením, jelikož odpovídá předpokladům ohledně významnosti těchto dopadů na český 

florbal a jeho chod. 

V rámci navazující otázky byli následně respondenti, kteří uznali významnost těchto dopadů, 

dotázáni na to, v jakých konkrétních oblastech bylo možné tyto dopady pozorovat. v tomto 

případě se jednalo o otevřenou otázku, kam měli respondenti možnost vepsat libovolnou 

odpověď podle vlastního uvážení. Objevily se zde mnohé zajímavé odpovědi, které se často 

pouze s mírnými odlišnostmi opakovaly. Respondenti například opakovaně uváděli, že vliv 

pandemie onemocnění Covid-19 byl pozorovatelný zejména ve směru, že v tomto 

pandemickém období došlo k omezení nebo přerušení florbalových soutěží a tréninků. Zmíněn 

přitom byl v tomto směru také neopomenutelný ekonomický dopad, který souvisel s omezením 

nebo úplným zrušením soutěží. Respondenti opakovaně zmiňovali, že tyto dopady byly 

v případě florbalu značně komplexní a opakovaně bylo navíc zmiňováno také to, že minimálně 

do jisté míry tyto negativní dopady přetrvávají i do současnosti. Opakovaně dotazovaní rovněž 

poukazovali na skutečnost, že negativní důsledky pandemie byly (a nadále jsou) pozorovatelné 

také v tom ohledu, že si děti a mládež obecně odvykli od pravidelných pohybových aktivit, což 

nadále přetrvává i v současnosti.  S tím je tedy spojen také dopad v podobě snížení motivace 

osob ke sportovním aktivitám a preferování pasivnějších způsobů trávení volného času. 

Respondenti poukazovali navíc také na snížení členské základny Českého florbalu vlivem 

pandemických omezení nebo opakovaně rovněž na ukončení sportovní kariéry některých 

sportovců vlivem nemožnosti výkonu organizovaných sportovních aktivit v období pandemie 

onemocnění Covid-19. Obecně tedy respondenti shodně uváděli, že tyto dopady byly poměrně 

významné a dotýkaly se více různých oblastí fungování českého florbalu. Z tohoto výsledku 

lze jasně vysledovat, že byly dopady pandemie onemocnění Covid-19 na český florbal 

významné. 

Respondenti byli rovněž v rámci třetí otázky dotázáni na to, zda se podle jejich názoru 

a zkušeností tato situace týkající se chodu českého florbalu navrátila do normálního stavu, 

a tedy do stavu, který v této oblasti panoval před propuknutím pandemie onemocnění Covid-

19. Smyslem této otázky, kterou jsem do dotazníku zařadil, tedy bylo zejména posoudit to, do 
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jaké míry jsou patrné negativní důsledky pandemie onemocnění Covid-19 v oblasti českého 

florbalu i v současnosti, a tedy již více než dva roky po skončení tohoto pandemického období. 

Se zjištěnými výsledky seznamuje níže uvedený graf 4. 

 

Graf 4 Obnovení normálního chodu českého florbalu po pandemii Covid-19  

 

Zdroj: Vlastní zpracování 

Jak je patrné z grafu 4, názory respondentů na to, zda se již po pandemii onemocnění Covid-19 

navrátil chod českého florbalu do normálu, mírně rozcházejí. Celkem 82 % oslovených 

respondentů uvedlo, že po tomto přerušení vlivem onemocnění Covid-19 se již chod českého 

florbalu postupně navrátil do normálu (42 % rozhodně ano, 40 % spíše ano). Celkem více než 

osm desetin oslovených respondentů-vedoucích florbalových týmů na tuto otázku odpovědělo 

kladně. Naopak 15 % oslovených respondentů míní, že tomu tak doposud není (12 % spíše ne, 

3 % rozhodně ne). Z uvedeného výsledku tedy plyne, že většina respondentů vnímá navrácení 

českého florbalu do normální chodu před propuknutím pandemie onemocnění Covid-19, 

naopak necelá pětina respondentů míní, že se situace stále do normální chodu do dnešních dnů 

nenavrátila. 

Navazující otázka byla opětovně otázkou otevřenou, kdy jsem se dotazoval respondentů, kteří 

uvedli, že se podle jejich poznatků situace ve florbale doposud nenavrátila po pandemii 

onemocnění Covid-19 do normálu, na to, v jakých konkrétních oblastech spatřují doposud 

nedostatky. Respondenti měli možnost v rámci této otázky uvést libovolnou odpověď, která 

bude odpovídat jejich skutečnému názoru a zkušenostem s fungováním českého florbalu 
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v současnosti. Objevily se zde rozličné formulace. Například respondent uvedl, že negativní 

důsledky pandemie onemocnění Covid-19 na český florbal jsou pozorovatelné zejména v tom 

směru, že došlo k celkovému významnému snížení počtu hráčů florbalu, zejména pak dětští 

hráči v klubech často chybí a celkově se snížil zájem o sport. To má samozřejmě za následek 

také snížení objemu peněžních prostředků ve florbalu, což je samozřejmě pro kluby velkým 

problémem z hlediska zajištění financování činnosti klubů. Také několik respondentů téměř 

shodně uvedlo, že pandemie onemocnění Covid-19 se projevila všeobecně v tom, že se zvýšila 

,,lenivost společnosti“ a celkově se snížil zájem o sport. V oblasti florbalu se přitom podle 

zjištěných informací některým klubům nepodařilo obnovit členskou základnu, která byla 

narušena opatřeními souvisejícími s onemocněním Covid-19. Problematický je přitom podle 

zkušeností respondentů také nábor nových hráčů, kterých není dostatek k dispozici. Celkově 

přitom respondenti poměrně shodně poukazovali také na nízkou herní úroveň hráčů, a to 

zejména v případě určitých konkrétních ročníků. Z uvedených informací poměrně jasně plyne, 

že dopady pandemie onemocnění Covid-19 na český florbal byly velmi zásadního charakteru 

a měly a stále mají markantní dopad na chod českého florbalu a fungování jednotlivých klubů. 

Následně jsem se v rámci další otázky dotazníku, zaměřil rovněž na to, zda se sami respondenti 

setkali v průběhu trvání pandemie onemocnění Covid-19 se zvýšenou nemocností hráčů 

florbalu v porovnání s běžným stavem. Je totiž možné předpokládat, že vzhledem k počtům 

osob, které byly v naší zemi tímto virovým onemocněním infikovány, se tato zvýšená 

nemocnost velmi pravděpodobně projevila také v prostředí českého florbalu. Se zjištěnými 

výsledky seznamuje čtenáře této bakalářské práce níže uvedený graf 5. 
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Graf 5 Zkušenosti respondentů s nemocností hráčů během pandemie onemocnění Covid-19  

 

Zdroj: Vlastní zpracování 

Podle grafu 5 tedy pouze necelé čtyři desetiny dotazovaných mají zkušenost s tím, že by u hráčů 

florbalu byla během pandemie onemocnění Covid-19 zaznamenána vyšší nemocnost. Tímto 

způsobem odpovědělo celkem 39 % oslovených respondentů (11 % rozhodně ano, 28 % spíše 

ano). Naopak celkem 51 % oslovených respondentů uvedlo, že osobně zvýšenou nemocnost 

hráčů florbalu v průběhu pandemie onemocnění Covid-19 nezaznamenali (37 % spíše ne, 14 % 

rozhodně ne). Z uvedeného výsledku je tedy možné ve své podstatě usuzovat na to, že pandemie 

onemocnění Covid-19 podle získaných dat spíše neměla vliv na nemocnost hráčů. Zbývajících 

10 % oslovených respondentů na otázku odpovědělo tak, že nejsou schopni tuto problematiku 

adekvátně posoudit. 

Další otázka dotazníku se zaměřovala na respondenty, kteří mají zkušenost s tím, že pandemie 

onemocnění Covid-19 vedla v praktické rovině ke zvýšené nemocnosti hráčů florbalu. Tito 

respondenti byli dotázáni konkrétně na to, zda byl touto zvýšenou nemocností hráčů 

významněji poznamenán a narušen tréninkový proces ve florbalu. Smyslem této otázky tedy 

bylo zjistit zejména to, do jaké míry podle zkušeností oslovených vedoucích florbalových týmů 

měla pandemie onemocnění Covid-19 dopad na tréninkový proces hráčů, zda byl tímto stavem 

poznamenán, nebo naopak nemocnost hráčů významněji tréninkový proces florbalových hráčů 

nenarušila. Získané výsledky jsou přehledně prezentovány prostřednictvím níže uvedeného 

grafu 6.  
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Graf 6 Zkušenosti respondentů s dopadem zvýšené nemocnosti hráčů během pandemie 

onemocnění Covid-19 na tréninkový proces 

 

Zdroj: Vlastní zpracování 

Jak ukazuje výše uvedený graf 6, názory respondentů na otázku dopadů zvýšené nemocnosti 

hráčů florbalu na tréninkový proces se rozcházejí. Celkem 65 % oslovených respondentů, kteří 

uznávají zvýšenou nemocnost hráčů v průběhu pandemie onemocnění Covid-19, má zkušenost 

s tím, že tato zvýšená nemocnost hráčů negativně poznamenala také tréninkový proces hráčů 

florbalu.  Celkem 35 % respondentů přitom odpovědělo, že zvýšená nemocnost hráčů florbalu 

rozhodně negativně ovlivnila tréninkový proces hráčů, dalších 30 % respondentů konstatovalo, 

že zvýšená nemocnost hráčů spíše negativně poznamenala tréninkový proces hráčů. Naopak   

24 % oslovených respondentů má zkušenost takovou, že zvýšená nemocnost hráčů neměla 

významnější dopad na tréninkový proces hráčů florbalu (19 % spíše ne, 5 % rozhodně ne). 

Přesto však zjištěný výsledek jasně ukazuje, že podle většiny oslovených respondentů skutečně 

v praktické rovině vedla zvýšená nemocnost hráčů k problémům týkajícím se běžného 

tréninkového procesu hráčů florbalu. 

Další otázka dotazníku se zaměřovala konkrétně na to, jaký přibližný podíl hráčů florbalu 

v průběhu pandemie onemocnění Covid-19 tímto onemocněním prošel. Opět bylo smyslem této 

otázky zejména zhodnotit reálnou míru dopadů pandemie tohoto onemocnění na český florbal 

a hráče. Odpovědi dotazovaných jsou pochopitelně založeny spíše na odhadech, jelikož není 

možné očekávat, že respondenti znají přesný podíl hráčů českého florbalu, který během 

pandemického období tímto onemocněním prošel. Získané výsledky zachycuje graf 7, který je 

uveden níže. 
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Graf 7 Podíl hráčů, kteří onemocněli v průběhu pandemie onemocnění Covid-19  

 

Zdroj: Vlastní zpracování 

Jak je patrné z grafu 7, respondenti z řad vedoucích florbalových týmů uvádějí různé podíly 

hráčů florbalu, kteří během pandemického období osobně prošli onemocněním Covid-19. 

Relativně největší podíl respondentů (35 %) uvedl, že během pandemického období 

onemocněla polovina hráčů nemocí Covid-19. To je podle mého názoru velmi vysoký podíl 

hráčů, kteří museli být vlivem přítomnosti tohoto onemocnění izolováni, což samozřejmě také 

samo o sobě negativně poznamenalo tréninkový a soutěžní proces ve florbalu. Dále pak celkem 

16 % respondentů uvedlo, že tímto onemocněním prošly zhruba čtyři desetiny hráčů a 23 % 

respondentů uvádí, že onemocněním Covid-19 prošla během pandemického období zhruba 

čtvrtina hráčů florbalu. Celkem 13 % oslovených respondentů uvedlo pětinu hráčů, kteří prošli 

onemocněním Covid-19, zbývajících 13 % respondentů z řad vedoucích florbalových týmů 

uvedlo, že podle jejich zkušeností touto nemocí prošla přibližně desetina hráčů florbalu. 

Opětovně tedy jasně plyne významnost dopadů pandemie onemocnění Covid-19 na český 

florbal. 

Následně jsem se také dotazoval respondentů na to, zda podle jejich vlastních zkušeností 

ovlivnila pandemická opatření nějakým významnějším způsobem morálku a motivaci hráčů 

florbalu. Záměrem této otázky tedy bylo primárně zjištění toho, zda se vedoucí florbalových 

týmů setkali také se snížením celkové morálky a nasazení hráčů, případně pak s demotivací 

hráčů ke hře jako takové vlivem restriktivních pandemických opatření. V tomto období totiž 

byli žáci nuceni vyhovět mnoha vládním opatřením, hráči se například museli pravidelně 

testovat za účelem odhalení případné přítomnosti hráčů florbalu, po určitou dobu bylo rovněž 
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povinné nosit ochranu dýchacích cest (rouška, respirátor). Vládní opatření rovněž po určitou 

dobu restriktivně omezovala sociální kontakt. Taková zásadní opatření pochopitelně mohla 

negativně ovlivnit také celkovou morálku a motivaci hráčů hrát florbal. Se zjištěnými výsledky 

opět přehledně seznamuji prostřednictvím níže uvedeného grafu 8. 

Graf 8 Vliv pandemických opatření na celkovou morálku a motivaci hráčů florbalu  

 

Zdroj: Vlastní zpracování 

Jak je patrné z grafu 8, podle zkušeností respondentů byla morálka a motivace hráčů florbalu 

pandemickými opatřeními poměrně významně ovlivněna. Konkrétně celkem 66 % oslovených 

vedoucích florbalových týmů uvedlo, že podle jejich názoru skutečně pandemická opatření 

vedla k celkovému snížení herní morálky a motivace hráčů florbalu (31 % rozhodně ano, 35 % 

spíše ano). Naopak podle zkušeností 27 % dotazovaných neměla pandemická opatření 

v průběhu pandemie onemocnění Covid-19 významnější dopad na herní morálku a motivaci 

florbalových hráčů (19 % spíše ne, 8 % rozhodně ne). Zbývajících 7 % oslovených respondentů 

uvedlo, že nejsou schopni otázku adekvátně posoudit. Přesto však podle mého názoru získaný 

výsledek jasně ukazuje, že vlivem restriktivních pandemických opatření došlo mimo jiné také 

ke snížení celkové morálky a motivace hráčů. To mělo (případně nadále má) nepochybně také 

negativní dopady na výkonnosti hráčů.  

V rámci navazující deváté otázky bylo dotazováno na to, jaký podíl hráčů podle osobních 

zkušeností vedoucích florbalových týmů vlivem celkové situace způsobené pandemií 

onemocnění Covid-19 s hraním florbalu skončil. Opět se mým záměrem stalo zejména 

zhodnocení celkové míry závažnosti důsledků pandemie onemocnění Covid-19 pro český 

florbal, což dokreslí celkovou představu o dopadech pandemického období na tuto oblasti 
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a umožní naplnění výzkumného cíle této bakalářské práce. Získané výsledky prezentuje níže 

uvedený graf 9. 

Graf 9 Podíl hráčů florbalu, kteří vlivem pandemie onemocnění Covid-19 skončili s hraním 

florbalu  

 

Zdroj: Vlastní zpracování 

Výše uvedený graf 9 tedy prezentuje zkušenosti respondentů z řad vedoucích florbalových 

týmů s důsledky pandemického období v podobě ukončení hráčské kariéry hráčů florbalu. 

Podle zjištěného tedy celkem 65 % oslovených dotazovaných uvedlo, že vlivem pandemie 

onemocnění Covid-19 a celkové situace ve florbalu skončila maximálně desetina hráčů florbalu 

s hraním. I to je však možné považovat za poměrně vysoký podíl, který bezpochyby způsobil 

a nadále způsobuje florbalovým klubům mnoho problémů. Celkem 14 % respondentů uvedlo, 

že s hraním florbalu skončila až čtvrtina hráčů a 13 % osob uvedlo přibližně pětinu hráčů 

florbalu. Celkem 5 % respondentů pak hovoří o tom, že podle jejich poznatků skončilo 

s florbalem až 40 % hráčů a 3 % respondentů uvedla ještě vyšší, a to až poloviční podíl hráčů 

florbalu. Z těchto poznatků je tedy možné jednoznačně vysledovat významnost dopadů 

pandemie onemocnění Covid-19 na český florbal, což nadále dokresluje již zjištěné poznatky 

týkající se tohoto tématu. 

Dále jsem se dotazoval respondentů také na to, jaký konkrétní způsob a podoba tréninku byla 

využívána v průběhu pandemického období. Smyslem bylo zjistit, zda tento trénink probíhal 

vzhledem k omezením alespoň v online formě, prostřednictvím mobilní aplikace, po dvojicích 

hráčů, případně pak vůbec. Se zjištěnými výsledky je čtenář práce seznámen prostřednictvím 

níže uvedeného grafu 10. 
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Graf 10 Způsob tréninku uplatňovaný během pandemie onemocnění Covid-19 

 

Zdroj: Vlastní zpracování 

Jak ukazuje graf 10, v období pandemie onemocnění Covid-19 byly prosazovány různorodé 

způsoby tréninku hráčů florbalu. Celkem 40 % oslovených respondentů z řad vedoucích 

florbalových týmů uvedlo, že tréninkový proces probíhal v online podobě, jelikož vzhledem 

k restriktivním opatřením nemohl probíhat trénink za běžných okolností. Dále pak desetina 

oslovených respondentů uvedla, že vzhledem k opatřením eliminujícím sociální kontakt osob 

probíhal trénink alespoň po dvojicích, 8 % respondentů pak uvedlo, že trénink probíhal pouze 

prostřednictvím mobilní aplikace. Celých 42 % dotazovaných však uvedlo, že se v tomto 

pandemickém období neodehrával trénink vůbec. To jasně ukazuje, že pandemie onemocnění 

Covid-19 měla přímý dopad na tréninkový proces hráčů florbalu, který byl díky tomu zcela 

pozastaven. Takové pozastavení tréninkového procesu pochopitelně v konečném důsledku 

vedlo ke značným problémům a u mnoha hráčů florbalu bezpochyby také k negativnímu 

dopadu na celkovou fyzickou kondici a herní úroveň. 

Součástí vládních opatření za účelem zamezení šíření onemocnění Covid-19 ve společnosti byla 

po určitou dobu také stanovená povinnost pravidelného testování na přítomnost tohoto 

onemocnění. Tato povinnost se dotýkala nejen firemního prostředí, ale například také škol nebo 

i prostředí florbalu, kde byli po určitou dobu hráči této povinnosti vystaveni za účelem zajištění 

možnosti jejich účasti na florbalových utkáních. Proto byli respondenti dotázáni také na to, zda 

se s touto povinností setkali, a tedy byli nuceni řešit problematiku povinnosti testování hráčů 

na přítomnost onemocnění Covid-19 pro potřeby jejich účasti na utkáních. Získané výsledky 

prezentuje níže uvedený graf 11. 
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Graf 11 Povinnost testování hráčů na přítomnost onemocnění Covid-19 pro možnost účasti na 

florbalových utkáních 

 

Zdroj: Vlastní zpracování 

Podle grafu 11 se tedy většina oslovených respondentů v průběhu pandemického období 

nejméně jednou setkala s povinností zajistit testování hráčů pro možnost jejich účasti na 

florbalových utkáních. Celkem 28 % oslovených respondentů odpovědělo, že se v praxi s touto 

povinností setkali, dalších 40 % respondentů pak uvedlo, že se s touto povinností setkali 

dokonce opakovaně. Naopak 32 % oslovených respondentů odpověděla na tuto otázku záporně, 

což znamená, že se tito respondenti nesetkali s povinností testování hráčů pro účely zajištění 

možnosti jejich účasti na utkáních během pandemie onemocnění Covid-19. Podle zjištěných 

dat se tedy většina oslovených respondentů skutečně s touto povinností setkala, jelikož to, aby 

u hráče nebyla prostřednictvím testu pozitivně identifikována přítomnost onemocnění Covid-

19, bylo předpokladem pro to, aby se hráč vůbec mohl utkání zúčastnit. 

Další otázka dotazníku se zaměřovala na zjištění toho, zda případně do současnosti přetrvávají 

některá z opatření, která byla v minulosti v průběhu pandemie onemocnění Covid-19 v oblasti 

florbalu přijata, až do současné doby. Smyslem bylo zjistit, zda na úrovni florbalových týmů 

bylo případně rozhodnuto o tom, že budou z různých důvodů některá z těchto opatření 

ponechána v platnosti.  Výsledky odpovědí respondentů, kteří se zúčastnili dotazníkového 

šetření, jsou prezentovány prostřednictvím níže uvedeného grafu 12. 
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40%

32%
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Graf 12 Přetrvávání opatření přijatých během období pandemie onemocnění Covid-19 až do 

současnosti  

 

Zdroj: Vlastní zpracování 

Výše uvedený graf 12 jasně ukazuje, že v naprosté většina případů v současnosti již nejsou 

v prostředí českého florbalu aplikována žádná z opatření, která byla v minulosti na vládní 

úrovni přijata za účelem zamezení šíření onemocnění Covid-19 ve společnosti. Tímto 

způsobem odpovědělo celkem na 95 % oslovených respondentů z řad jednotlivých vedoucích 

florbalových týmů. Naopak podle zkušeností a názoru celkem 5 % respondentů, nadále 

v prostředí českého florbalu některá z těchto pandemických opatření platí. Ačkoliv zkušenosti 

respondentů opět nejsou zcela shodné, podle zjištěných dat se naprostá většina vedoucích 

florbalových týmů již v současnosti s žádnými opatřeními, která byla v minulosti ve florbalu 

přijata pro eliminaci šíření onemocnění Covid-19, nesetkává. 

V navazující otázce bylo zaměřeno na respondenty, kteří na výše uvedenou otázku naopak 

odpověděli kladně. Tito respondenti byli dotázáni konkrétně na to, s jakými pandemickými 

opatřeními se tito respondenti v současnosti setkávají. Opětovně se jednalo o otevřenou otázku, 

kam mohli respondenti uvést libovolnou odpověď, která by korespondovala s jejich reálnou 

zkušeností. Objevila se například odpověď jednoho z respondentů, že se tato opatření dotýkají 

oblasti využívání dezinfekce, která je stále ve florbalovém prostředí využívána. Další 

z respondentů k této otázce uvedl následující odpověď: ,,Není povinné měnit strany po 

přestávce v případě, že se realizační týmy dohodnou předem.“ Další z respondentů pak uvedl, 

že jsou přetrvávající projevy pandemických vládních opatření ve florbalovém prostředí patrné 

zejména v tom, že v případě, kdy je některý z hráčů nemocný, neúčastní se zápasu nebo 

tréninku za účelem zajištění toho, aby se jeho onemocnění nadále mezi hráči nešířilo. Další 

5%

95%

ano ne
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respondent na tuto otázku odpověděl tak, že v případě přítomnosti onemocnění u některého 

z hráčů je prosazována v prostředí českého florbalu o zjištění a určení onemocnění, na což 

nadále navazuje také opatření v podobě testování hráčů v okruhu tohoto hráče, u kterého bylo 

onemocnění pozitivně identifikováno. Podle získaných dat se tedy tato přetrvávající opatření 

dotýkají zejména případů, kdy u některého z hráčů bylo onemocnění identifikováno, původní 

preventivní opatření, která byla v období pandemie onemocnění Covid-19, tedy podle 

zjištěného již běžně prosazována nejsou. 

Dále byli respondenti dotázáni v rámci šetření také na to, zda dokázali v praktické rovině hráči 

florbalu po skončení pandemie onemocnění Covid-19 navázat na tréninkový proces. Smyslem 

tedy bylo opětovně zjistit, do jaké míry byl běžný tréninkový proces ve florbalu narušen vlivem 

pandemie onemocnění Covid-19, a zda se situace po skončení pandemického období navrátila 

do normálu z hlediska tréninku hráčů, nebo naopak nikoliv, a byl tedy běžný tréninkový proces 

hráčů florbalu přijatými opatřeními dlouhodobě poznamenán a narušen. Se zjištěnými výsledky 

jsou seznámeni čtenáři prostřednictvím níže uvedeného grafu 13. 

Graf 13 Obnovení tréninkového procesu hráčů florbalu po skončení pandemie onemocnění 

Covid-19 

 

Zdroj: Vlastní zpracování 

Podle grafu 13 tedy naprostá většina respondentů z řad vedoucích florbalových týmů uvedla, 

že se již tréninkový proces florbalových hráčů postupně po skončení pandemie onemocnění 

Covid-19 obnovil. Tímto způsobem odpovědělo celých 91 % oslovených respondentů (39 % 

rozhodně ano, 52 % spíše ano). Naopak 9 % respondentů na tuto otázku odpovědělo negativně 

(8 % spíše ne, 1 % rozhodně ne). Získaný výsledek tedy jednoznačně ukazuje, že v naprosté 

39%

52%

8%

1%

rozhodně ano spíše ano spíše ne rozhodně ne
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většině případů se běžný tréninkový proces po skončení pandemie onemocnění Covid-19 

navrátil zpětně do normálního stavu. To je jistě kladný výsledek, který ukazuje, že po původním 

narušení chodu tohoto tréninkového procesu postupně došlo k jeho opětovnému obnovení. 

Poslední otázkou dotazníkového šetření bylo, zda sami florbaloví vedoucí pociťují na trénincích 

důsledky pandemie ve smyslu zdravotního stavu hráčů (např. nárůst hmotnosti) či sportovní 

úrovně (např. snížená úroveň koordinačních a vytrvalostních schopností). Smyslem této otázky 

bylo zejména dokreslit představu ohledně důsledků pandemie onemocnění Covid-19 pro český 

florbal a také pro hráče florbalu a úroveň jejich schopností a dovedností ve florbalu. Se 

zjištěnými výsledky čtenáře této práce seznamuje níže uvedený graf 14. 

Graf 14 Vliv dopadů pandemie onemocnění Covid-19 na zdravotní stav hráčů a jejich sportovní 

úroveň 

 

Zdroj: Vlastní zpracování 

Podle grafu 14 opět nebyli respondenti ve svých odpovědích na tuto otázku jednotní. Nicméně 

celkem necelé tři desetiny respondentů (29 %) na tuto otázku odpověděly kladně, čímž 

potvrdily, že pandemie onemocnění Covid-19 se minimálně do jisté míry podepsala také na 

zdravotním stavu hráčů a jejich sportovní úrovni (6 % rozhodně ano, 23 % spíše ano). Naopak 

celých 65 % oslovených respondentů z řad vedoucích florbalových týmů uvedlo, že z jejich 

strany tyto důsledky pozorovány nebyly (48 % spíše ne, 17 % rozhodně ne). Proto by bylo 

možné obecně usuzovat na to, že ve většině případů florbaloví vedoucí nepozorují zřetelnější 

dopady pandemie onemocnění Covid-19 na zdravotní stav hráčů nebo jejich hráčskou úroveň. 

Menšina respondentů však naopak tyto důsledky v rovině zdravotního stavu hráčů a jejich 

hráčské úrovně dle svých slov pozoruje. 
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5 Diskuse 

 

V následující kapitole bude provedeno shrnutí klíčových výsledků, které byly získány 

prostřednictvím dotazníkového šetření s vedoucími florbalových týmů českého florbalu. 

Dotazníkové šetření bezpochyby přineslo mnoho zajímavých a důležitých informací, které se 

týkají dopadů pandemie onemocnění Covid-19 na český florbal a jeho fungování. Jak ukázaly 

získané výsledky, tak téměř osm desetin oslovených respondentů potvrdilo významnost dopadů 

pandemie onemocnění Covid-19 významné dopady na český florbal a jeho fungování. Pouze 

zhruba pětina oslovených respondentů v rámci této otázky uvedla, že podle jejich názoru 

a zkušeností naopak pandemické období významněji český florbal neovlivnilo. Mezi oblasti, 

kde bylo možné podle zkušeností respondentů tyto dopady pozorovat, patřilo podle zjištěného 

zejména omezení nebo úplné přerušení florbalových soutěží a tréninků. S tím byly spojeny 

významné ekonomické dopady na jednotlivé florbalové kluby, problémy v rovině poklesu 

celkového zájmu o florbalu a sportovní aktivity a také související preferování pasivního trávení 

volného času. Kluby se nadále do současnosti potýkají také s problémy v rovině nedostatku 

hráčů, snížení členské základny českého florbalu vlivem pandemických omezení nebo 

opakovaně rovněž na ukončení sportovní kariéry některých sportovců. Tyto důsledky jsou tedy 

podle názoru respondentů velmi komplexního a zásadního charakteru. 

Nicméně přesto se podle názoru více než osmi desetin respondentů se již víceméně navrátil 

chod českého florbalu postupně do normálního stavu, a tedy stavu, který v této oblasti panoval 

před propuknutím pandemie onemocnění Covid-19. V případě dotazovaných, kteří naopak 

uvedli, že tato situace nadále není v normálu, pak bylo poukazováno zejména na to, že nadále 

podle jejich zkušeností v současnosti můžeme tyto negativní důsledky pozorovat zejména 

v celkovém významném snížení počtu hráčů florbalu (zejména jde o dětské hráče) a celkovém 

poklesu zájmu o sport. Díky tomu došlo také k významnému snížení peněžních prostředků ve 

florbalu, což je samozřejmě pro kluby velkým problémem z hlediska zajištění financování 

činnosti klubů. V oblasti florbalu se přitom podle zjištěných informací některým klubům 

nepodařilo obnovit členskou základnu, která byla narušena opatřeními souvisejícími 

s onemocněním Covid-19. Problematický je přitom podle zkušeností respondentů také nábor 

nových hráčů, kterých není k dispozici dostatek. Celkově přitom respondenti poměrně shodně 

poukazovali také na nízkou herní úroveň hráčů, a to zejména v případě určitých konkrétních 

ročníků.  



45 

 

Podle názoru necelých čtyř desetin respondentů byla navíc u hráčů florbalu během pandemie 

onemocnění Covid-19 zaznamenána vyšší nemocnost, která podle 65 % dotazovaných narušila 

také celkový tréninkový proces hráčů florbalu.  Tyto výsledky jasně ukazují, že byly důsledky 

pandemie Covid-19 na český florbal značně komplexního charakteru. V průběhu této pandemie 

prošla onemocněním Covid-19 podle zkušeností respondentů (35 %) až polovina florbalových 

hráčů, podle zbývajících 65 % respondentů se pak jednalo o nižší podíl hráčů dosahující 

nejčastěji čtvrtiny hráčů florbalu nebo méně. Přesto však tento výsledek jasně ukazuje na 

významnost dopadů pandemie onemocnění Covid-19 na prostředí českého florbalu.  

To dokládá také skutečnost, že podle zkušeností téměř sedmi desetin respondentů byla 

v průběhu pandemie onemocnění Covid-19 negativně poznamenána také celková morálka 

a motivace hráčů florbalu v souvislosti s pandemickými opatřeními. Tato opatření tedy podle 

zjištěných dat hráč významně demotivovala a ovlivnila také jejich celkové nasazení 

a dosahované výsledky. U poměrně vysokého podílu hráčů navíc bezprostředně došlo 

v průběhu pandemického období k ukončení hráčské kariéry. Respondenti v tomto směru 

hovořili nejčastěji o podílu hráčů ve výši desetiny hráčů florbalu (65 % dotazovaných). 

Nicméně celých 35 % respondentů zmínilo také mnohem vyšší podíly hráčů, kteří s florbalem 

skončili, a to ve výši jedné čtvrtiny počtu hráčů nebo dokonce více. Také tato skutečnost jasně 

ilustruje významnost dopadů pandemie onemocnění Covid-19 na prostředí českého florbalu. 

Pokud jde o podobu tréninků florbalu během pandemie onemocnění Covid-19, pak podle 40 % 

respondentů se tréninky odehrávaly nejčastěji online formou, podle 10 % respondentů tréninky 

probíhaly po dvojicích hráčů a 8 % respondentů pak uvedlo, že trénink probíhal pouze 

prostřednictvím mobilní aplikace. Celých 42 % respondentů však uvedlo, že se v tomto 

pandemickém období neodehrával trénink vůbec. To jasně ukazuje, že pandemie onemocnění 

Covid-19 měla přímý dopad na tréninkový proces hráčů florbalu, který byl díky tomu zcela 

pozastaven. Takové pozastavení tréninkového procesu pochopitelně v konečném důsledku 

vedlo ke značným problémům a u mnoha hráčů florbalu bezpochyby také k negativnímu 

dopadu na celkovou fyzickou kondici a herní úroveň. Povinnost zabývat se testováním hráčů 

pro účely zajištění jejich účasti na utkáních pak uvedlo celkem 68 % respondentů, z toho 40 % 

osob řešilo tuto povinnost opakovaně. 

V současnosti pak již podle naprosté většiny dotazovaných (95 %) v prostředí českého florbalu 

nejsou aplikována žádná z opatření, která byla v minulosti na vládní úrovni přijata za účelem 

zamezení šíření onemocnění Covid-19 ve společnosti. V případě zbývající menšiny 

respondentů, podle kterých některá z těchto opatření nadále přetrvávají, se pak podle zjištěných 
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dat jedná zejména o využívání dezinfekce nebo také vyřazení takového hráče, který vykazuje 

příznaky onemocnění, ze zápasu nebo tréninku a dále také testování hráčů v okruhu tohoto 

hráče, u kterého bylo onemocnění pozitivně identifikováno.  

Podle názoru naprosté většiny dotazovaných (91 %) se postupně po skončení pandemie 

onemocnění Covid-19 tréninkový proces florbalových hráčů obnovil, v současnosti tedy již 

probíhá víceméně v podobě, v jaké se odehrával před propuknutím pandemie onemocnění 

Covid-19 v naší zemi. Přesto zhruba 

 tři desetiny oslovených respondentů uznávají, že se pandemie onemocnění Covid-19 

minimálně do jisté míry podepsala také na zdravotním stavu hráčů a jejich sportovní úrovni, 

kdy došlo k jejímu snížení vlivem narušení tréninkového a soutěžního procesu ve florbalu 

během pandemického období. Z uvedeného tedy plyne, že sami florbaloví vedoucí jasně 

uznávají významnost dopadů pandemického období na celkový chod českého florbalu, 

sportovní a soutěžní úroveň hráčů, ale také na celkovou členskou základnu v Českém florbalu, 

která byla rovněž pandemickým obdobím významně negativně poznamenána.  

Jak tedy vyplynulo z provedeného dotazníkového šetření, obecně byly dopady pandemie 

onemocnění Covid-19 na český florbal poměrně zásadního charakteru. Tyto důsledky byly 

pozorovatelné v jednotlivých rovinách fungování českého florbalu, vedly mimo jiné 

k významnému snížení členské základy a problémech v rovině náboru nových hráčů 

i k celkovému snížení zájmu o sportovní aktivity. Kluby se díky tomu potýkaly a nadále 

potýkají také s určitými ekonomickými problémy. U hráčů se snížila během pandemie celková 

hráčská morálka a motivace, byl významně narušen také tréninkový proces, což vedlo nadále 

k negativním důsledkům na kondici a hráčskou úroveň těchto hráčů. Ačkoliv ve většině případů 

již ve florbalovém prostředí v současnosti žádná pandemická opatření nejsou prosazována, 

přičemž se situace týkající se tréninkového procesu hráčů navrátila již do normálu, určité 

důsledky přetrvávají do současnosti a mají za následek určité problémy ve fungování českého 

florbalu.  

Na tomto místě je třeba rovněž nalézt odpovědi na stanovené pracovní hypotézy. V rámci 

vyhodnocení konkrétních důsledků pandemie onemocnění Covid-19 na český florbal byly 

stanoveny tři základní pracovní hypotézy. První touto hypotézou byla hypotéza v následujícím 

znění: H1: V průběhu pandemie Covid-19 onemocněla tímto onemocněním nejméně třetina 

florbalového družstva. Jak ukázaly zjištěné výsledky, podle 35 % respondentů během 

pandemického období onemocněla polovina hráčů nemocí Covid-19. Dále pak celkem 16 % 
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respondentů uvedlo, že tímto onemocněním prošly zhruba čtyři desetiny hráčů a 23 % 

respondentů uvádí, že onemocněním Covid-19 prošla během pandemického období zhruba 

čtvrtina hráčů florbalu. Celkem 13 % oslovených respondentů uvedlo pětinu hráčů, kteří prošli 

onemocněním Covid-19, zbývajících 13 % respondentů z řad vedoucích florbalových týmů 

uvedlo, že podle jejich zkušeností touto nemocí prošla přibližně desetina hráčů florbalu. 

Vzhledem k tomu, že celkem 51 % respondentů uvedlo, že během pandemie Covid-19 

onemocněly nejméně čtyři desetiny hráčů tímto onemocněním, byla tato pracovní hypotéza 

potvrzena. 

Druhá pracovní hypotéza byla stanovena následujícím způsobem: H2: Členská základna 

Českého florbalu se vlivem pandemie Covid-19 snížila nejméně o jednu třetinu. Získaná data 

v tomto ohledu ukázala, že podle 65 % respondentů skončila v průběhu pandemie Covid-19 

zhruba desetina hráčů florbalu, podle 35 % respondentů skončila s florbalem jedna čtvrtina 

hráčů nebo dokonce více. Tato druhá pracovní hypotéza tedy byla částečně potvrzena. 

Třetí pracovní hypotézou byla tato pracovní hypotéza: H3: Tréninky českého florbalu byly 

v průběhu pandemie Covid-19 zcela zrušeny. Jak ukázalo provedené dotazníkové šetření, podle 

40 % respondentů se tréninky odehrávaly nejčastěji online formou, podle 10 % respondentů 

tréninky probíhaly po dvojicích hráčů a 8 % respondentů pak uvedlo, že trénink probíhal pouze 

prostřednictvím mobilní aplikace. Celých 42 % respondentů však uvedlo, že se v tomto 

pandemickém období neodehrával trénink vůbec. Pouze zhruba čtyři desetiny respondentů tedy 

uvedly, že během pandemického období byly tréninky českého florbalu zcela zrušeny. Tato 

hypotéza tedy byla vyvrácena. 

Prostřednictvím empirických dat se mi podařilo verifikovat jednotlivé stanovené pracovní 

hypotézy. Ty dokreslují samy o sobě významnost dopadů pandemie onemocnění Covid-19 na 

český florbal a jeho fungování. Ačkoliv není pravděpodobné, že by se v dohledné době objevila 

pandemie, která by se svým rozsahem přiblížila pandemii z období let 2020 až 2021, není zcela 

vyloučeno, že v blízké nebo vzdálenější budoucnosti by mohla srovnatelná situace opětovně 

nastat. Otázkou je, k jakým konkrétním důsledkům by tato pandemie vedla, a tedy zda by již 

sportovní oblast byla alespoň částečně na takovou situaci připravena, a byla by schopna na ni 

lépe a efektivněji reagovat. Velmi pravděpodobně by také s ohledem na narůstající využívání 

moderních technologií ve všech oblastech lidského života probíhaly tréninky (a případně 

i utkání) ve větší míře v online podobě, což by představovalo alternativu k běžnému 

tréninkovému a soutěžnímu procesu. Přesto však bezpochyby i v takovém případě budou 
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následky pro český florbal a jeho fungování opět zásadního charakteru a povedou minimálně 

do jisté míry k poklesu celkového zájmu o tento sport a jeho aktivní vykonávání. 

6 Závěr 

V rámci této závěrečné kapitoly je třeba shrnout obsah této práce, jeho hlavní zjištění a vyjádřit 

se také k míře naplnění cíle této bakalářské práce. Předkládaná bakalářská práce se zaměřovala 

na otázku důsledků pandemie onemocnění Covid-19 během let 2020 a 2021 na členskou 

základnu v Českém florbalu a jejím základním cílem bylo zejména analyzovat konkrétní 

důsledky pandemie onemocnění Covid-19 na členskou základnu v Českém florbalu. Dílčím 

cílem této práce bylo následně analyzovat vývoj v oblasti členské základny českého florbalu 

před propuknutím pandemie onemocnění Covid-19 a následně v jejím průběhu. Pro dosažení 

cíle bakalářské práce byla tato práce rozdělena na teoretickou a praktickou část. Teoretická část 

práce vymezovala základní teoretická východiska vztahující se k tématu práce, ve stručnosti 

byla uvedena role sportovních aktivit v lidském životě, dále pak byla zmíněna otázka významu 

a popularity florbalu v moderní lidské společnosti, dále pak také činnost českého florbalu a jeho 

fungování. Poté byla zmíněna také problematika onemocnění Covid-19 a jeho průběhu 

v tuzemském prostředí, bližší pozornost byla následně zaměřena na otázku vlivu onemocnění 

Covid-19 na český florbal, jeho členskou základnu a také tréninkový proces. Zmíněna byla také 

otázka nemocnosti hráčů českého florbalu v pandemickém období. Poté jsem představil cíle 

a úkoly práce a vymezil také tři základní pracovní hypotézy, které byly následně v praktické 

části této práce verifikovány. Praktická část práce byla založena na vyhodnocení výsledků 

dotazníkového šetření, které bylo provedeno s respondenty z řad florbalových týmů v rámci 

českého florbalu. Představena, proto byla metodika tohoto výzkumného šetření, postup sběru 

dat, výzkumný soubor, způsob analýzy dat, poté jsem přistoupil k samotné interpretaci dat 

získaných prostřednictvím tohoto dotazníkového šetření. 

Jak bylo na základě zpracování práce zjištěno, pandemie onemocnění Covid-19 mezi roky 2020 

a 2021 komplexně ovlivnila fungování české společnosti a jednotlivých oblastí jejího života. 

Proto se tato pandemie dotkla samozřejmě také oblasti sportovních aktivit, kde došlo ve většině 

případů k narušení tréninkového i soutěžního procesu. To se samozřejmě týká také českého 

florbalu, kde bylo fungování rovněž významně narušeno a následky jsou v tomto směru patrné 

minimálně do jisté míry až do současnosti. Dostupné teoretické zdroje v tomto směru tradičně 

poukazují na skutečnost, že pro český florbal představovala pandemie onemocnění Covid-19 

v období let 2020 až 2021 nesnadné období. Vzhledem k restriktivním vládním opatřením došlo 



49 

 

k výraznému narušení obvyklého tréninkového procesu hráčů českého florbalu, nemohla se 

konat mnohá utkání a často také chyběli hráči vlivem toho, že sami tímto onemocněním 

procházeli. V tomto pandemickém období byl významně poznamenán a limitován sociální 

kontakt, což bylo zapříčiněno vládou za účelem zabránění dalším masivním nárůstům počtům 

osob s onemocněním Covid-19. Vlivem nemožnosti běžného výkonu tréninkového procesu 

i následků v podobě rušení utkání přitom často docházelo samozřejmě také k výraznému 

poklesu morálky hráčů, kteří se nemohli sportovní aktivitě věnovat, proto se nezřídka také 

významně snížila jejich celková fyzická kondice i úroveň hráčských dovedností.  Mnoho z nich 

to vedlo také k rozhodnutí ukončit svou hráčskou kariéru ve florbalu. 

Jak následně potvrdilo také empirické šetření, následky pandemického období byly v prostředí 

českého florbalu skutečně velmi zásadního charakteru a často jsou významně patrné 

i v současnosti, již více než dva roky po skončení tohoto pandemického období. V prostředí 

českého florbalu se pandemie projevila zejména v tom, že byly významně omezeny možnosti 

výkonu tréninků, zrušeny nebo pozastaveny byly florbalové soutěže. Nicméně tyto negativní 

důsledky byly a jsou pozorovatelné i v mnoha dalších oblastech fungování českého florbalu. 

Kupříkladu velmi negativně byla poznamenána podle odpovědí samotných florbalových 

vedoucích také členská základna Českého florbalu, kdy mnoho hráčů skončilo v průběhu tohoto 

pandemického období s hraním florbalu. Snížení členské základny pochopitelně následně vedlo 

k nedostatku hráčů a neopomenutelná byla také otázka nemocnosti hráčů, což nadále umocnilo 

problémy v rovině tréninkového a soutěžního procesu. Přesto tréninky probíhaly v tomto 

období v určitých případech alternativně, a tedy zejména online formou, prostřednictvím 

aplikace nebo alespoň ve dvojicích hráčů, pochopitelně to nemohlo adekvátně nahradit běžný 

tréninkový proces florbalových týmů.  U řady hráčů se proto významně snížila kondice 

i původní nabyté hráčské dovednosti. 

Jak dále potvrdilo provedené dotazníkové šetření, značný podíl hráčů českého florbalu se 

v reakci na pandemické období a restriktivní opatření i celospolečenské naladění rozhodl 

s florbalem skončit, což pochopitelně následně vedlo k problémům v rovině složení týmů. 

Florbaloví vedoucí si stěžují také na to, že se snížil celkový zájem zejména mladší generace 

o sport, zvýšila se jejich lenivost v současnosti není jednoduché získat nové hráče do týmů. 

Proto je otázkou, jaký bude v této oblasti nadále vývoj, a zda dojde postupně k opětovnému 

obnovení zájmu hráčů o florbal a doplnění jednotlivých týmů.  

Podařilo se prostřednictvím zpracování této práce potvrdit významnost dopadů pandemie 

onemocnění Covid-19 na český florbal, jeho fungování a samozřejmě také na samotnou 
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členskou základnu českého florbalu. Z hlediska budoucnosti se nabízí například provedení 

obdobného empirického šetření s vedoucími florbalových týmů s určitým časovým odstupem, 

aby bylo možné vyhodnotit reálné dlouhodobé důsledky pandemie onemocnění Covid-19 pro 

český florbal a jeho fungování. Na úplný závěr této práce lze zhodnotit, že byl její cíl naplněn. 
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8 Přílohy 

8.1 Dotazník 

Dobrý den, jmenuji se Jakub Divišek a studuji Fakultu tělesné výchovy a sportu. Obracím se 

na Vás s žádostí o vyplnění následujícího dotazníku, který je součástí mé bakalářské práce, ve 

které se věnuji tématu dopadů pandemie Covid-19 na členskou základnu v českém florbalu. 

Dotazník je zcela anonymní a jeho vyplnění Vám zabere maximálně 5 minut času. Výsledky 

šetření budou využity pro účely zpracování mé bakalářské práce. Pokud není uvedeno jinak, u 

každé otázky vyberte, prosím, pouze jednu odpověď. 

 

Předem Vám velmi děkuji za Váš čas a ochotu. 

 

1. Mezi roky 2020 a 2021 v naší zemi probíhala pandemie onemocnění Covid-19. 

Zaznamenal/a jste v tomto pandemickém období významné dopady pandemie na český 

florbal a jeho fungování? Pokud ano, uveďte, prosím, v jakých oblastech měla pandemie 

dopady na fungování českého florbalu. 

a) rozhodně ano: ………………………………………………. 

b) spíše ano:…………………………………………………… 

c) spíše ne 

d) rozhodně ne 

e)   nejsem schopen/schopna posoudit 

 

2. Máte pocit, že se chod českého florbalu po tomto pandemickém období již navrátil do 

normálu? Pokud ne, v čem přesně spatřujete nedostatky? 

a) rozhodně ano 

b) spíše ano 

c) spíše ne: …………………………………………. 

d) rozhodně ne: …………………………………….. 

e)   nejsem schopen/schopna posoudit 

 

 

 



55 

 

3. Setkal/a jste se v průběhu pandemie se zvýšenou nemocností hráčů florbalu? 

a) rozhodně ano 

b) spíše ano 

c) spíše ne 

d) rozhodně ne 

e)   nejsem schopen/schopna posoudit 

 

4. Pokud jste v předchozí otázce odpověděl/a že ano, narušila nemocnost hráčů 

tréninkový proces ve florbalu?  

a) rozhodně ano 

b) spíše ano 

c) spíše ne 

d) rozhodně ne 

e)   nejsem schopen/schopna posoudit 

 

5. Kolik hráčů onemocnělo Covid 19? 

a) 50% 

b) 40% 

c) 25% 

d) 20% 

e) 10% 

 

6. Měla podle Vašich zkušeností pandemická opatření vliv na morálku a motivaci hráčů 

florbalu?  

a) rozhodně ano 

b) spíše ano 

c) spíše ne 

d) rozhodně ne 

e)   nejsem schopen/schopna posoudit 

 

 

 

 



56 

 

7. Kolik hráčů skončilo kvůli pandemii onemocnění Covid 19? 

a) 50% 

b) 40% 

c) 25% 

d) 20% 

e) 10% 

 

8. Jaký způsob tréninků florbalu se využíval v průběhu pandemie Covid-19?  

a) žádný 

b) online  

c) přes mobilní aplikace  

d) po dvojicích  

 

9. Řešil/a jste v průběhu pandemie onemocnění Covid-19 u hráčů florbalu povinnost 

testování na přítomnost tohoto onemocnění pro potřeby jejich účasti na utkáních?  

a) ano 

b) ano, opakovaně 

c) ne 

 

10. Přetrvávají některá z opatření, která byla přijata v průběhu pandemie onemocnění Covid-

19 i do současnosti?  

a) ano, jedná se o následující: …………………………………….. 

b) ne 

 

11. Dokázali se hráči florbalu po skončení pandemie onemocnění Covid-19 navázat na 

tréninkový proces?  

a) rozhodně ano 

b) spíše ano 

c) spíše ne 

d) rozhodně ne 

e)   nejsem schopen/schopna posoudit 
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12. Pociťuji hráči na trénincích důsledky pandemie ve smyslu zdravotního stavu hráčů (např. 

nárůst hmotnosti) či sportovní úrovně (např. snížená úroveň koordinačních a 

vytrvalostních schopností)? 

a) rozhodně ano 

b) spíše ano 

c) spíše ne 

d) rozhodně ne 

e)   nejsem schopen/schopna posoudit 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


